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цена 1.50 лева

Компанията ще отложи и 
изплащането на 7.5 млрд. 
USD дивиденти за тази 
година

USD/BGN: 1.58200 

-0.70% 
 Българска народна банка

EUR/USD: 1.23630 

     +0.70% 
Българска народна банка

Sofix: 373.35

    -0.78% 
 Българска фондова борса

BG40: 104.40  

-1.08%
Българска фондова борса

Компании  ▶ 12
Фондовете за земя 
остават последното 
спасение в кризата 
„Адванс Терафонд”  
АДСИЦ, „Агро Фи-
нанс” АДСИЦ и  
„Булленд инвестмънт”  
АДСИЦ раздават по-
голям дивидент от пре-
дишната година

Новини ▶ 6
Компании ▶ 13 
BP открива  
20 млрд. USD фонд 
заради разлива

Компании ▶ 11
S&P свали 
рейтинга  
на БАКБ  
Перспективата пред бан-
ката остава отрицателна. 
Влошената пазарна ситуа-
ция в България е причина-
та за понижението

Коментар ▶ 2
Къде  
отива  
енергията 
Когато сутрин отделиш 
един час за гостуване в те-
левизия, а през останалото 
време се вълнуваш на глас 
от работата на колегите си, 
напълно нормално е да не 
ти остане достатъчно енер-
гия за собствената ти работа

Weekend ▶ 22-23

Да играем на война
Новини ▶ 7

Промени и в новия план 
за паркиране в София Това е поредното заба-

вление на порасналите 
момчета, които се връ-
щат в детството си, игра-
ейки „на война”. Облече-
ни във военни унифор-
ми, с пушки на раменe, 
разделени на враждува-
щи отбори 

Проектът за въвеждане на 
три зони за паркиране в 
центъра на столицата запо-
чна да се променя, преди да 
е въведен. До края на месе-
ца трябва да бъдат изчисте-
ни всички неясноти 

Новини ▶ 8
Компаниите  
пак наемат 
ръководни кадри
Все повече български 
фирми планират да на-
емат професионални и 
ръководни кадри, показва 
проучване на между-
народната компания за 
подбор на персонал Antal 
International

За едни криза, за други 
по-високи заплати

От началото на 
годината фонд 
„Работна заплата” в 
съдилищата, общините 
и университетите е 
увеличен с 59 млн. лв., 
докато министерства 
и частни фирми 
намаляват тези разходи. 
Финансовият министър 
Симеон Дянков 
съобщи данните по 
време на обсъждането 
на първо четене на 
актуализацията на 
бюджета за 2010 г. ▶ 4-5

Илюстрация: Гриша Струнджев

Бизнесът сблъска 
позициите си  
за по-скъпия газ
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Печеливш
кирил Вътев
  

Губещ
Георги Гергов
 

Кирил Вътев беше избран за председател на Асоциацията 
на месопреработвателите в България (АМБ) на годишното 
общо събрание на организацията. Кирил Вътев участва в 
ръководството на асоциацията вече 11 години. Удостоен е 
със званието “Почетен деятел” на АМБ за периода 1999-2004 
г. Вътев е  съсобственик и съуправител на месопреработва-
телна компания “Тандем”.

Прокуратурата започва проверка на дружеството 
“Пълдин туринвест”. В него бизнесменът Георги 
Гергов е мажоритарен собственик, а съдружник е 
община Пловдив. Магистратите ще разследват 
общински служители, които са позволили да 
бъде намалена частта на местната власт във 
фирмата. 

Четвъртък
17 юни 2010, брой 112 (4923)

цена 1.50 лева

След отказа на премиера 
от петролопровода външ-
ният министър тушира 
коментарите, че България е 
загърбила Русия

USD/BGN: 1.59308 

-0.15%
Българска народна банка

EUR/USD: 1.22770  

     +0.16%
Българска народна банка

Sofix: 376.27 

    +0.32%
Българска фондова борса

BG40: 105.54   

-0.07%
Българска фондова борса

Пазари  ▶ 17
Русия залага на 
австралийския 
долар
Резервите на страната 
в момента са 47% в 
щатски долари и 41% в 
евро преди планираната 
диверсификация

Тема на деня ▶ 4-5
Новини ▶ 7
Диалогът с  
Москва  е добър 

Компании ▶ 12-13
Лизингът на 
недвижимости е 
замръзнал    
Спадът в цените 
провокира интерес на 
купувачите единствено 
към производствени 
и търговски сгради и 
складове  

Кафето става 
по-скъпо и 
по-малко

Коментар ▶ 2
Вечният скандал, 
наречен БНТ 
Представете си само, всеки 
генерален директор разпо-
лага с най-малко 60 млн. лв. 
годишно държавни пари, за 
които никой не дължи смет-
ка къде отиват и защо

IT ▶22-23
Геймингът се 
завръща с пълна 
сила

С първите признаци на 
възстановяването на 
икономиката лидерите в 
бранша решиха да заложат 
на нови продукти, с които 
да върнат потребителите 
по магазините и да спасят 
продажбите си 

Компании ▶ 11
4% от продажбите 
на веригите са 
собствени марки  

Популярността на собст-
вените марки на големите 
търговски вериги у нас, 
т.нар. private labels, расте, 
макар и все още те да не 
представляват голям дял 
от продажбите. 

Новини ▶ 7
19% ръст на 
износа от началото 
на годината
 Износът за първите четири 
месеца на годината се 
е повишил с 19%. Това 
показват данните на БНБ 
за платежния баланс. Към 
30 април той достига 4.18 
млрд. EUR

Само за седмица цената на борсите 
скочи с 20%
▶

Смели 
обещания 
за надзора

Новоизбраният председател 
на Комисията за финансов 
надзор Стоян Мавродиев 
обвини регулатора, че е 
абдикирал от контролните си 
функции. Бившият депутат от 
ГЕРБ обеща финансов одит и 
анализ на досегашната работа 
на комисията  ▶ 6

СНИМКА МАРИНА АНГЕЛОВА

Мнения

По темата “Трите 
пътя пред пенсионната 
реформа”. Реалистът е 
прав - не ни стига потен-
циал, а перспективата - 
мъглива. Да се вгледаме 
какво правят успешните 
страни, да поемем техния 
път. Иначе законът на Ом 
важи във всички страни, 
които ползват електри-
чество.

Читател
 

а какво ще стане с 
хората, работили във 
вредни производства с 
първа и втора категория 
труд? Има ли някой в тази 
държава да каже до колко 
годишни ще се работи?

николай Янев

▶

▶

pari.bg Топ 3

1 Депутатът от 
ГЕРБ Стоян Мав-
родиев е новият 
председател на 

Комисията за финансов 
надзор. Той заедно с група 
народни представители 
внесе поправки в Закона 
за КФН.

2 Вдигането на 
възрастта за пен-
сиониране в Бълга-
рия е неизбежно. 

Въпросът е как това да 
стане по възможно най-
приемливия за хората 
начин.

3 Липсата на 
директна връзка 
между българския и 
полския централен 

депозитар пречи на бъл-
гарските дружества да се 
листнат на Варшавската 
фондова борса.

Къде отива енергията
Днес по обяд се очаква минис-
търът на културата да подаде 
официално заявлението на Бълга-
рия за членство в еврозоната. Към 
ранния следобед министърът на 
отбраната ще обяви новия размер 
на здравноосигурителната вноска, 
а по залез кметът на София ще от-
крие новия светофар на кръговото 
в Роман. Подобни новини вече 
имат много добри шансове да по-
паднат в информационния поток 
и да изтекат от него, без изобщо 
да бъдат забелязани. Тук е така.

В края на седмицата, когато 
фигурите от изпълнителната 
власт тотално изместиха лицата на 
четвъртата власт от телевизион-
ния екран, е време за равносметка. 
След като беше изслушан от пар-
ламентарната вътрешна комисия 
за размера на контрабандата, 
министърът на вътрешните работи 
Цветан Цветанов заговори за на-
маляване на акциза върху цигари-
те. Според него увеличаването на 
акциза е причината за разраства-
щата се контрабанда и затова към 
края на финансовата година може 
да се помисли за намаляване на 
този косвен данък. Вероятно ни-

кой от колегите журналисти не се 
е усъмнил в думите на министъра 
и така се случи новината “Намаля-
ват акциза на цигарите”. 

На следващия ден очаквах фи-
нансовият министър да изнесе 
подробности по подготовката на 
обвиненията срещу “октопода”, 
по здравословното състояние на 
Алексей Петров и по проведените 
през последната нощ операции. 
Както вече знаете, останах си 
само с очакването. Вместо да за-
доволи информационния глад на 
публиката, финансовият минис-
тър се намеси в намеренията на 
колегата си и нарече намаляване-
то на акциза “малко вероятно”. 
В. “Труд” обаче публикува детай-
ли от заседанието на правител-
ството, които върнаха нещата в 
рамките на обичайното. Финансо-
вият министър поставил условия 
за реформи в земеделието, за да 
подпише доклада за национал-
ните доплащания на фермерите. 
По принцип, който дава парите, 
винаги е в по-изгодна позиция да 
поставя условия и има това право. 
И също така по принцип рефор-
мата в земеделието е работа на 

земеделския министър. 

Очакваме мнението на ми-
нистъра без портфейл по тези 
въпроси, за да стане картината 
пълна. Неговото присъствие в 
правителството може все още да 
е необяснимо, но вече се оказва, 
че е заразно. И колегите му също 
като него започнаха да мислят на 
глас по въпроси, които изобщо не 
са им работа. 

И после някои задават въпроса 
защо нещата не вървят така, 
както повечето хора биха искали. 
Отговорът е в енергията. Не им 
стига енергията. Когато сутрин 
отделиш един час за гостуване в 
някоя телевизия, а през останало-
то време се вълнуваш на глас от 
работата на колегите ти, напълно 
нормално е да не ти остане доста-
тъчно енергия за собствената ти 
работа. 
Няма нищо по-страшно за един 
екип от липсата на ясни правила и 
правомощия. И спазването им. Та-
ка елементарните задачи започват 
да изглеждат сложни. Всеки, кой-
то е управлявал поне двама души, 
знае за какво става дума. 
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Когато отде-
лиш час за 
гостуване в 
телевизия, 

а през останалото 
време се вълнуваш 
на глас от работа-
та на колегите ти, 
нормално е да не 
ти остане енергия 
за собствената ти 
работа

иван бедров
ivan.bedrov@pari.bg
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Бих искал да ви благодаря за това, 
което правите в Афганистан... Ценя 

също така факта, че приехте  
един задържан от Гуантанамо...

Число на деня

90
хил. лв. е приблизително внесеният данък печалба и 

осигуровки от концертите на AC/DC и Lord of the Dance 
в София. Това сочат данни на Националната агенция за 
приходите

▶

 Барак обама,  президент на САЩ, в писмо до българския премиер Бойко Борисов  

кавалер

Русия забави реакцията си с една седмица
Москва  
намекна, че  
“Южен поток” 
може да заобиколи 
България

С почти седмица закъс-
нение Русия реагира на 
изказванията на премиера 
Бойко Борисов за отказ 
от нефтопровода “Бургас 
- Александруполис”. Ру-
ският енергиен министър 
Сергей Шматко поиска 
официална позиция на 
България. 

Think Tank по  
проектите
В Москва е сформирана 
специална работна група, 
която да подготви отговор, 

през Турция. 

Финт  
с “Южен поток”
Междувременно “Газ-
пром” официално съобщи, 
че преговаря с Румъния за 
промяна на трасето на га-
зопровода “Южен поток”. 
Президентът на компа-
нията Алексей Милер се 
е срещнал с румънския 
министър на икономиката 
Адриан Видяну, на която 
са присъствали и пред-
ставители на румънските 
“Ромгаз” и “Трансгаз”. 

Премиерът Борисов, 
който е в Брюксел за сре-
щата на върха на Евро-
пейския съюз, не показа 
да се притеснява от това 
и каза, че е “прекрасно, че 

най-после

ще участва още една дър-
жава”. В края на миналата 
седмица външният зам.-
министър Марин Райков 
съобщи, че “Южен поток” 
трябва да бъде преразгле-
дан, защото приоритет за 
България е конкурентният 
“Набуко”. 

Вестник “Комерсант” 
обяснява, че участие-
то на Румъния може да 
означава втори лъч на 
газопровода до Италия, 
но може и да заобиколи  
България. Според експер-
ти излизането на тръбата 
на румънски бряг щяло 
да оскъпи проекта мини-
мално, защото трасето ще 
бъде по-дълго с не повече 
от 20-30 км.

Филипа радионова

когато и ако получи стано-
вище от София. Работата е 
възложена на експерти от 
енергийното и външното 
министерство. 

“Знаем за дискусиите в 
правителството на Бълга-
рия, но заемаме формална 
позиция”, обяви Сергей 
Шматко. Той напомни, че 
понастоящем проектът не 
върви. 

Ден преди изказването 
на Борисов обаче именно 
Сергей Шматко заплаши 
със замразяване на проек-
та за петролопровода, ако 
София не обяви какво смя-
та да прави до есента. В 
такъв случай Русия щяла 
да насочи силите си към 
конкурентния “Самсун - 
Джейхан”, който минава 

Министърът на културата Вежди рашидов и зам.-министърът на регионално-
то развитие Лилияна Павлова се запознават с напредъка на археологическите 
проучвания на находките, разкрити при строежа на метрото до цУМ

▶

Бойко Борисов е в Брюксел за срещата на върха на 
еС. Той не показа притеснение, че “Южен поток” мо-
же да не мине през България

▶

СНимкА мАриНА АНгеловА
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Свръхдефицит = заем от     МВФ + санкция от ЕК
Има риск заради преко-
мерния бюджетен дефицит 
от над 3% (4.8 на касова и 
3.9% на начислена база) 
в края на годината да се 
стигне до споразумение с 
МВФ или до санкция от 
страна на Еврокомисията. 
Това казаха по време на 
дебатите за актуализацията 
на бюджета депутати от 
Синята коалиция и ДПС. 
Парламентът прие на първо 
четене със 120 гласа “за” 
и 51 “против” актуализа-
цията на бюджета за тази 
година. Както се очакваше, 
“Атака” и Синята коалиция 
подкрепиха промените, а 
депутатите от Коалиция за 
България, ДПС, РЗС и още 
четирима независими бяха 
против.

Подводни камъни
Според съпредседателя 
на Синята коалиция Иван 
Костов идването на фонда 
ще отнеме суверенитета на 
правителството да води фи-
нансова политика и ще се 
наложи да се съобразяваме 
с правила, наложени отвън. 
Ще трябва се предприемат 
сериозни мерки за повиша-
ване на приходите, иначе 
ще опрем до финансиране 
от МВФ, увеличаване на 
дълга или повишаване на 
данъците, каза депутатът от 
ДПС Алиосман Имамов.

Бившият премиер и на-
стоящ председател на Коа-
лиция за България Сергей 
Станишев уточни, че преди 
няколко месеца от МВФ са 
посочили, че ако дефицитът 
стигне 2.5% на касова ос-
нова, има риск за валутния 
борд. В началото на март, 
когато фондът беше у нас, 
прогнозира, че тази годи-
на касовият дефицит ще е 
1.8%. Тогава разчетите на 
кабинета бяха за 0.7%, до-
като новите са за дефицит 
от 4.8%.

Именно тези големи раз-
минавания в цифрите както 
за тази година, така и за 
2009 г. усъмниха Еврокоми-
сията за фискалните данни 
на България. 

Скрити икономии
Реално министерствата 
и държавните агенции са 
намалили разходите си за 
заплати с близо 15 млн. 
лв., или с 2% към 31 април 
2010 г. в сравнение със 
същия период на миналата 
година. Депутатите също 
са орязали заплатите си 
с 15%. В същото време 
обаче заплатите в универ-
ситетите, съдебната сис-
тема и общините са били 
увеличени. Това обясни 
вицепремиерът и финансов 
министър Симеон Дянков в 
кулоарите на парламента. 
Дянков допълни, че общи-
ните са увеличили разхо-
дите за заплати с 21 млн. 
лв., съдебната власт с над 
33 млн. лв., а вузовете с 
над 5 млн. лв. за първите 

пет месеца на годината в 
сравнение със същия пе-
риод на 2009 г. Така че в 
тези три институции има 
варианти за реализиране на 
по-големи икономии, беше 
категоричен финансовият 
министър. 

Реакции
Председателят на Нацио-
налния съвет на общините 
Дора Янкова не отрече, 
въпреки че нямаше кон-
кретна информация, за 
увеличение на разходите 
за заплати. Тя обясни, че 
от миналата година тече 
политика на изравняване 
на стандартите на запла-
щане и това може да е 
обяснение. Не вярвам оба-
че някой да е пресолил, 
коментира Янкова. Според 
нея, ако им бъдат орязани 
планираните 30%, в някои 
общини заплатите може да 
паднат под минимума. 

От пресцентъра на ВСС 
коментираха, че заплатите 
на служителите в съдеб-
ната система не са вди-
гани. На последното си 
заседание ВСС е решил да 
наложи мораториум вър-
ху възнагражденията на 
служителите си. Така че 
твърденията на Дянков не 
били верни.

“В УНСС заплатите не са 
били вдигани. За другите 
университети не мога да 
коментирам”, каза лако-
нично пред в. “Пари” проф. 
Борислав Борисов, ректор 
на УНСС и член на Съвета 
на ректорите.
 По всяка вероятност ще 
има актуализация на бю-
джета на здравната каса, 
докато този на НОИ няма 
да се променя, каза Дянков. 
В актуализирания бюджет 
е записано, че НЗОК ще 
получи допълнително 220 
млн. лв. 

Ще има пари 
за тютюн
В основата на негативния 
вот на ДПС бяха неизпла-
тените пари на тютюно-
производителите. От пар-
тията поискаха те да бъдат 
записани в отделно перо в 
бюджета, а не както е сега, 
в резерва за непредвиде-
ни и неотложни разходи. 
По-късно в кулоарите на 
парламента председателят 
на бюджетната комисия 
Менда Стоянова категорич-
но заяви, че тютюнопроиз-
водителите ще си получат 
предвидените 116 млн. лв.

Министерствата и парламентът режат заплати, докато съдебната           система, 
университетите и общините са ги увеличили през първите 4                месеца на годината

Да се подобри събираемостта на приходите
От първо лице

Синята коалиция 
по никакъв начин 

не е участвала в 
актуализацията 
на бюджета, въ-
преки това ние 
ще подкрепим 
промените, тъй 
като са запазе-
ни данъчните 
ставки. Рискът 

в актуализацията 
на бюджета е 

заложеният 
прекоме-
рен дефи-
цит в края 

на годината. 
Трябва да се 

направи всич-
ко възможно 
това да не 
се допусне, 
защото в 
противен 

случай това ще доведе 
МВФ и ЕК. 
 
Настояваме за 2010 
г. да бъдат съкратени 
всички неефективни 
административни 
и териториални 
структури и да бъдат 
преструктурирани 
всички министерства 
и ведомства, където 
се налага. Не трябва 
да се правят никакви 
изключения, независи-
мо дали става дума за 
МВР или някое друго 
ведомство. 

Настояваме да се 
направят промени в 
устройствения закон 
за бюджета и да се 
премине към изчис-
ляване на бюджета по 

Биляна вачева
bvacheva@pari.bg

методиката на Евро-
стат. Предлагаме да се 
предвидят законови 
промени, които да 
подобрят приходите 
от НАП и митниците. 
Събираемостта върви, 
когато има голям внос 
и се облага вносът, 
коментира той и по-
иска да се предложат 
мерки за стимули-
ране на вътрешните 
и чуждестранните 
инвеститори. Настоя-
ваме в актуализацията 
да бъдат представени 
промените в бюджета 
на НЗОК и да се види 
дали няма да се нало-
жи и актуализация на 
бюджета на НОИ.

▶ иван Костов, 
съпредседател на Синята коалиция
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Свръхдефицит = заем от     МВФ + санкция от ЕК
Министерствата и парламентът режат заплати, докато съдебната           система, 
университетите и общините са ги увеличили през първите 4                месеца на годината

Непредвидените разходи ще се 
харчат след решение на кабинета
Обмислят 
диференциран подход 
към орязването на 
парите на общините

Законът за устройството 
на държавния бюджет не 
предвижда резервът за не-
отложните разходи да бъде 
детайлно описан. Това каза 
в кулоарите на парламента 
председателят на бюджетна-
та комисия Менда Стоянова 
по повод критиките на опо-
зицията, че записаните 1.4 
млрд. лв. като непредвиден 
резерв не е ясно точно за 
какво са. 

оправдание
Например неизплатените 
договори от предходните 
години няма как да ги запи-
шем като конкретно число, 
каза още Стоянова. Това са 
формални искания на опо-
зицията, уточни още тя. По 
думите й нито премиерът, 
нито финансовият минис-
тър биха могли да харчат 
тези пари по собствено ус-

мотрение, те се харчат с 
решение на Министерския 
съвет. Тя допълни, че по 
никакъв начин не става ду-
ма за харчене на пари под 
масата. 

Диалог
Много конструктивен диа-
лог водим с Националното 
сдружение на общините и 
в момента търсим баланс с 
колко да им бъдат намале-
ни разходите. В сегашната 
актуализация е записано, 

че парите за общините ще 
бъдат намалени с 15%. Об-
съжда се вариант те да се 
орежат с 10%. Менда Стоя-
нова обясни, че се мисли за 
диференциран подход към 
общините, т.е. по-малките 
да понесат по-леко намале-
ната субсидия. Тя допълни, 
че се обсъжда и вариант да 
се тръгне към окрупняване 
на общините. Имаме под-
крепата на Синята коали-
ция, както и някои депутати 
от ГЕРБ, каза Стоянова.

Симеон Дянков, 
финансов министър

Запазваме 
ниските да-

нъци, не намаля-
ваме пенсиите и 
заплатите. Това е 
нещо, което голя-
ма част от евро-
пейските страни 
не можаха да си 
го позволят

810
▶ млн. лв. повече са зало-
жените бюджетни раз-
ходи за 2010 г. на фона на 
2 млрд. лв. спад на прихо-
дите

Кабинетът изпраща объркани 
сигнали към инвеститорите

Позиция

В края на миналата 
година министър Дянков 
каза, че бюджетът е кон-
сервативен и е с нагласа за 
положителна актуализация 
в средата на годината. Сега 
е средата на годината, но 
не виждам нищо положи-
телно. Приходите не се из-
пълняват, разходите растат, 
а бюджетният дефицит се 
разраства застрашително и 
стопява фискалния резерв. 
А това застрашава стабил-
ността на валутния борд.

Няма да се съберат около 
2 млрд. лв. от планирани-
те приходи, и не се дава 
реално обяснение защо 
това се случва. Надявам се 
поне тази прогноза да не се 
реализира. Само за първите 

четири месеца на годината 
приходите са намалели с 
1.5 млрд. лв. в сравнение 
със същия период на 2009 г. 
Недоумявам защо прихо-
дите падат, при условие че 
правителството очаква 1% 
ръст на икономиката.
В проектобюджета 
няма нито дума за 
разнопосочни-
те и объркани 
сигнали на 
правител-
ството към 
инвести-
торите и 
бизнеса. 

     
  

Красен Станчев,
икономист

Трябва 
да се сви-

ят разходите, 
а се случва 
обратното. Да 
не говорим, че 
правителство-
то предпочита 
да реже запла-
ти, отколкото 
привилегии на 
някои министер-
ства като музеи, 
спортни зали и 
хеликоптери

▶ Сергей  
Станишев, 
бивш министър-пред-
седател

Трябва да започне дебат за окрупняване на общини-
те, каза Менда Стоянова
▶

снимки марина ангелова
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Бизнесът сблъска позициите 
си за увеличението на газа
БСК предупреждава: Всяко задържане на цените е опасно.
Големите индустриални потребители са против поскъпването

Представители на различни бизнес 
организации се разминаха във виждането 
си да има или да няма задържане на 
цената на природния газ през третото 
тримесечие на годината. Булгаргаз вече 
обяви, че настоява за почти 30-процентен 
скок на цената на синьото гориво, което 
изправя косите на големите индустриални 
потребители. ДКЕВР все още умува 
какво повишение да позволи на газовия 
доставчик.

Без политическо  
задържане
Българската стопанска камара настоя 
държавата да престане с практиката да 
задържа енергийните цени като инструмент 
на социалната си политика. Реалното 
увеличение на цената на природния газ 
през второто тримесечие на тази година е 
било 26% спрямо първото, заяви Божидар 
Данев, председател на БСК. Регулаторът 
ДКЕВР обаче определи за същия период 
увеличение на тази цена едва 5%. Ако 
това изкуствено замразяване на цената 
не се беше случило, в настоящия период 
“Булгаргаз” щеше да поиска увеличение 
от 8, а не 28.9%, казва Данев. Според него 
“едно поредно изкуствено политическо 

задържане на цената на природния газ 
би довело до сериозен ценови удар 
върху потребителите при следващото 
увеличение, което ще съвпадне с тежкия 
зимен период”.

“Не” на поскъпването
В същото време членовете на Българската 
федерация на индустриалните енергийни 
потребители (БФИЕП) категорично се 
обявиха против поскъпването на газа при 
спаднало потребление. Във федерацията 
членуват компании като “Амилум 
България” АД, “Асарел Медет” АД, 
“Балканфарма Дупница” АД, “Биовет” 
АД, “Дружба стъкларски заводи” АД, 
“Елаците мед” АД, “Каолин” АД, 
“Кумерио Мед” АД, КЦМ АД, “Солвей 
Соди” АД, “Софийска вода” АД, “Стомана 
Индъстри” АД, “Фикосота” АД.

Почти два пъти по-ниска е консумацията 
през тази година и би следвало да се 
купува газ от по-евтините договори, казва 
Константин Стаменов, председател на 
БФИЕП. Той припомня, че България има 
четири договора с “Газпром” и само при 
недостиг на синьо гориво се купува от 
по-скъпите контракти. 

От справката на ДКЕВР, представена 

на вчерашния консултативен съвет, 
става ясно, че през второто и третото 
тримесечие на 2009 г. са консумирани 
съответно 738 и 727 млн. куб. м, докато 
през 2010 г. тези цифри са 462 и 405 млн. 
куб. м, посочи Стаменов. В същото време 
през третото тримесечие на 2009 г. цената 
е 365.03 лв./1000 куб. м, а сега се иска да 
стане 564.30 лв./1000 куб. м. 

Ценообразуване
В методиката за определяне цените 
на природния газ като аргумент стои 
поскъпването на долара спрямо лева. От 
началото на годината данните за курса 
на щатската валута спрямо европейската 
показват, че има увеличение от 17.5%. 
Според БСК това влияе значително върху 
увеличението на цената на “Булгаргаз”. 

Според БФИЕП обаче само около 10% 
от новата цена, за която настоява газовата 
компания, се обяснява с курса на долара. 
Не виждам логиката в толкова голямо 
поскъпване заради цената на газа на 
входа, казва Стаменов. При това цената от 
365 лв. миналата година беше задържана 
по-висока, за да компенсират “Булгаргаз” 
за предно недостатъчно поскъпване, 
допълва той.

От БСК обаче настояват, след като 
ДКЕВР се увери, че “Булгаргаз” правилно 
е калкулирала цената, да признае в добавка 
и загубите, които е търпяло дружеството 
заради задържаната цена през второто 
тримесечие на тази година.

И двете бизнес организации обаче са 
единни в мнението си, че “Булгаргаз” 
безотговорно е проспала възможността да 
хеджира риска от падането на еврото. Сега 
трябва да бъдат наказани за това, като им 
позволят само половината от тези загуби 
да бъдат компенсирани, смята Данев.

Либерализация
Енергийният пазар трябва да се 
либерализира възможно най-бързо, 
защото само така ще се изгради ефективна 
и нискоенергоемка икономика, казва 
Божидар Данев. За либерализация и 
алтернативни доставки на енергийни 
суровини настоява и БФИЕП. И двете 
организации са на мнение, че не трябва 
индустрията да доплаща евтиното 
парно чрез цените на електроенергията, 
произведена от топлофикациите, и че 
трябва да се прекрати кръстосаното 
субсидиране, което изкривява пазара.

Мила Кисьова

Приказките за по-
ниски цени на енергията 
в условия на криза са 
популистки. Кой ще 
плати разликата в цената? 
Илюзията на големите 
потребители е, че гледат 
цените на газа на спот 
пазарите. Ние обаче 
имаме дългосрочни 
договори и една тръба, 
а не диверсифицирани 
доставки. 

Ограничени сме 
от политиката на 
предишните правителства 
да купуваме само 
от “Газпром” и не 
можем да търгуваме 
на спот пазарите. 
Заради политиката на 
правителствата нашата 
икономика е деформирана, 
привличахме инвеститори, 
които са много 
енергоемки, и сега 
нашата икономика не е 
конкурентоспособна и е 
силно чувствителна към 
кризата. 

Позиция

Кой ще плати  
разликата

Божидар Данев,
председател на БсК

Категорично сме 
против при спаднало 

потребление да се мисли за 
поскъпване на газа. Според 

нас има много неясноти при 
определяне на тази цена, 
които са извън всякаква 
логика и трябва да има 

прозрачност. Допълнително 
бизнесът ще бъде 

натоварен и през цените 
на тока, защото новите 

цени на електроенергията 
от топлофикациите са 
увеличени драстично. 

Например за 
“Топлофикация-

София” цената скача от 
156.31 на 249.10 лв./мВтч 

или 260.38 лв./мВтч (в 
зависимост от газа дали 
ще е 544.13 или 564.30 

лв./1000 куб. м). Подобни 
са увеличенията и за тока от 

останалите топлофикации. 
Те ще трябва да се платят 
от НЕК и от стопанските 
потребители. Извън това 

има планирано поскъпване 
на таксата “зелена енергия” 
с 50% и таксата “достъп” с 
37%, което ще се отрази с 

5% по-скъп ток.

Бизнесът ще бъде 
натоварен

Константин Стаменов, 
председател на БФИЕП 

Цената на газа за крайни потребители в България е една от най-ниските в Европа, казват от 
БСК. За разлика от твърденията на големите индустриални потребители, които посочват, че 
на международните пазари се търгува по-евтин газ.
Сравняват се цени по дългосрочни договори, каквито са тези в България, с цените на спот 
пазарите в Европа. Това е некоректно, защото България не може да търгува на спот пазарите, 
обясняват от БСК.

Цени на краен потребител
Средна цена за индустриален потребител Средна цена за битов потребител

,EUR/kWh с ДДС

Германия   �.�����     �.�����

Дания        

Гърция   �.�����      

Ирландия   �.�����  �.�����

Чехия  �.�����

България   �.�����  �.�����

Великобритания*  �.�����

Сърбия**   �.����� �.�����

Латвия**   �.����� �.�����

*Великобритания е голям производител на газ
**Латвия и Сърбия постигат тези ниски цени поради преференциални договори с "Газпром"

�.�����

�.�����

Позиция
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България търси икономическия си 
„двигател” за следващото десетилетие
Иновациите, обра-
зованието и строга 
бюджетна дисциплина 
са някои от ключовите 
фактори в бъдеще

Иновациите, подобряване 
на образованието и стро-
гата бюджетна дисциплина 
са някои от най-важните 
фактори за бъдещото разви-
тие на България през след-
ващото десетилетие. Това 
бяха някои от акцентите в 
изказванията на минист-
ри и експерти по време на 
дискусия по стратегията 
„Европа 2020”, организира-
на от Представителството 
на Европейската комисия 
(ЕК) в България. Бълга-
рия трябва да разработи 
своя собствена програма за 
следващите 10 години, ко-
ято да е свързана с общата 
европейска програма, но в 
същото време да отразява и 
специфичните особености в 
развитието на страната ни, 
коментираха експертите.

Политиците
„Една от най-важните цели 
за следващите 10 години е 
повишаването на иноваци-
ите и образованието”, каза 
министърът на външните 

работи Николай Младе-
нов. Той призова не само 
държавата, но и бизнесът 
да инвестират в тези две 
направления.

„Българската програма 
трябва да е свързана с ре-
форми в администрацията, 
по-добрата подготовка на 
работната сила и стабил-
ност на публичните фи-
нанси”, коментира Зинаида 
Златанова, ръководител на 
Представителството на ЕК 
в България. 

„Ако в ЕС развитието на 
„зелена” инфраструктура се 
поставя на едно от първите 
места, ние първо трябва 
да решим проблемите си, 
свързани с инфраструктура-
та по принцип”, коментира 
Томислав Дончев, министър 
по управлението на фондо-
вете от ЕС. „Националната 
стратегия трябва да се съо-
бразява със спецификите на 
страната, нейните проблеми 
и възможности”, допълни 
той. „Действията на Бъл-
гария и на ЕС трябва да са 
предвидими, тъй като граж-
даните имат нужда точно 
от това”, каза министърът. 
Според него стратегията 
„България 2020” не трябва 
да е ангажимент само на 
политиците и експертите 

Промените започнаха, преди да са въведени 
новите правила за паркиране в София
До 14 дни трябва да 
започне процедура 
за проектиране на 10 
паркинга в центъра 

Проектът за въвеждане на 
три зони за паркиране в цен-
търа на столицата започна 
да се променя, преди да е 
въведен. До края на месеца 
трябва да бъдат изчистени 
всички неясноти в него и 
да се внесе за обсъждане в 
общинския съвет, коментира 
председателят на комисията 
по транспорт и съветник от 
ГЕРБ Радослав Тошев. По 

думите му трябва 

да се разработи ясна схема, 
която да дава алтернативни 
решения на хората, които 
паркират в центъра, цената 
не била най-важна. 

Ново
Промени се правят в тери-
торията, която ще обхващат 
зоните. Жълтите паркоместа 
няма да са фиксирани, а ще 
бъдат съобразени с интен-
зивността на трафика около 
места с обществена значи-
мост като болници и пазари. 
Някои булеварди, които са 
синя зона сега, ще станат 
пешеходни. Предвижда се и 
въвеждане на общинска тра-

фик полиция, както 

и автоматична система 
за следене на движение-
то, където има буслен-
ти. Нововъведенията 
трябва да започнат да 
се прилагат поетапно 
от есента. Според пла-
новете на общинската 
комисия 14 дни е сро-
кът, в който да започне 
процедурата за проек-
тиране на 10 паркинга 
в центъра. 

Липса на воля 
Забавянето на проме-
ните в организация-
та на трафика в цен-
търа е заради липса 
на политическа 

воля, ко-

ментира 
Николай 
Же л е в , 
общин -
ски съ-
в е т н и к 
от СДС. 
С п о р е д 
него, ко-
гато ед-
на тема е 
социално 
чувстви-
телна, се 
проявява 
с т р а х л и -
вост, коя-
то води до 
с е р и о з н и 
отлагания 
и забавяне. 
Лобизъм ня-
ма, заяви Же-
лев, но тема-

та е много деликатна, затова 
трябва много внимателно да 
се помисли за интересите на 
всички засегнати.

Цялостно решение
Трябва да се търсят цялост-
ни решения за облекчаване 
на трафика в столицата, а 
не само за движението в 
центъра. Зонирането няма да 
реши проблемите на масо-
вия градски транспорт, заяви 
Гергана Алексова, общински 
съветник от БСП. Според 
нея най-важно е обновява-
нето на автопарка, за да се 
повиши качеството на услу-
гата. Приоритет не може да 
бъде вземането на пари от 
паркиращите, а предлагане 
на начин за алтернативно 
придвижване, заяви още 
Алексова.

Николета Цветкова
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 Реформите в България в контекста на стратегията „Европа 2020” може да ни 
изведат от кризата в краткосрочен период и да ни осигурят устойчив растеж в 
дългосрочен, смята Зинаида Златанова  снимки боби тошев

▶

от Министерския съвет, а 
на цялото общество, за да 
може то да повярва в нея и 
да се постигне национален 
консенсус.

икономистите
„Износът на стоки и ус-
луги ще е това, което ще 
движи икономиката през 
следващия период на рас-
теж до 2020 г.”, коментира 
за в. „Пари” Георги Ганев 

от Центъра за либерални 
стратегии. Според него, ако 
преди основната причина за 
ръста на икономиката е бил 
потокът на външни капи-
тали, сега чуждестранните 
инвестиции няма да имат 
определящо значение. „Ако 
се подобри инфраструкту-
рата, можем да разчитаме 
и на туризма”, коментира 
Ганев. Според него стра-
ната има скрити резерви 

по отношение на човешкия 
капитал. Нужна е реформа 
в образованието, но това 
не може да се случи бързо, 
казва Ганев. По думите му 
трябва да се положат уси-
лия и за интегрирането на 
малцинствата. Те имат огро-
мен потенциал като работна 
сила, която също може да 
спомогне за генериране на 
растеж, казва Ганев.

Дарина Черкезова

Дебатът
Евродепутати 
искат повече 
конкретни цели 

 Държавите членки 
нямат амбициозни цели 
и детайлни планове за 
изпълнението на инициа- 
тивите, свързани със 
стратегията „европа 
2020”, коментираха вчера 
евродепутатите по 
време на заседание. 

от европарламента 
настояват към страте-
гията да бъдат включени 
повече конкретни цели, 
като отделяне на 3% от 
бвП за научноизследова-
телска дейност, задължи-
телни цели по отношение 
на емисиите на парникови 
газове и намаляване с 50% 
на бедността в ес. 

Депутатите призова-
ват да се заложи като 
цел всички европейци 
да имат средно образо-
вание, преждевременно 
напусналите училище да 
бъдат под 10% от съот-
ветната възрастова 
група и поне 40% от насе-
лението да са завършили 
висше образование.

▶

▶

▶
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Все повече български фир-
ми планират да наемат про-
фесионални и ръководни 
кадри, показва проучване 
на международната компа-
ния за подбор на персонал 
Antal International.

Трендът у нас
У нас 47% от анкетираните 
компании са заявили, че в 
момента наемат кадри, до-
като при проучването през 
януари техният брой е бил 
41%. В същото време пада 
процентът на българските 
компании, които освобож-
дават мениджъри и експер-
ти на 19% от 23% в начало-
то на годината. Прогнозите 
за следващите три месеца 
обаче са за влошаване на 
пазара на кадри на ръковод-
но и професионално ниво, 
което показва, че има ко-
лебания в излизането от 
кризата.

По света
Проучването на Antal 
International е част от шес-
тото поред глобално из-
следване за тенденциите 
при наемането и освобож-

даването на персонал по 
света. То е направено в 
над 9600 организации в 55 
страни. „Въпреки че някои 
страни, особено в Източна 
Европа, все още виждат 
влошаване на трудовия 
пазар, глобалната картина 
определено се подобрява 
отново”, казва главният из-
пълнителен директор на 
Antal Тони Гудуин.

В региона на Източна Ев-
ропа Русия и Чехия имат 
най-високи нива на наемане 
- съответно 66 и 61%. Унга-
рия има най-ниска актив-
ност в сферата на подбора 
- само 19% от компаниите 
наемат персонал. 

Регионите, в които има 
най-високо търсене на ръ-
ководни и професионални 
кадри, са Азиатско-Тихооке-
анският с около 65% и Аме-
рика с 64%. За разлика от тях 
в Западна Европа само 45% 
от анкетираните компании 
казват, че са започнали отно-
во да наемат мениджърски 
кадри. В глобален мащаб 
секторите, в които най-мно-
го се търсят и наемат такива 
кадри, са банковият, инже-
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В Източна Европа  
най-активен е бизнесът 
в Русия и Чехия

Компаниите пак започнаха 
да наемат ръководни кадри

Българите се жалват най-много от 
услугите на транспортните компании

Хаосът със самолет-
ните превози заради 
вулкана в Исландия 
е основната причина 
за големия дял на 
оплакванията
Българите се оплакват най-
много от услугите на евро-
пейските транспортни ком-
пании, като над половината 
от всички жалби са в тази 
сфера (54%).  Това показва 
статистиката на Европей-
ския потребителски център 
(ЕПЦ) в България. Центърът 
се занимава изключително 
с трансгранични жалби - 
от български граждани към 
европейски търговци и от 
европейски граждани срещу 
български търговци. 

Авиокомпаниите во-
дят по жалби
Причината за големия брой 
оплаквания миналата година 
беше фалитът на словенска-
та нискотарифна компания 
SkyEurope, а тази година 
- хаосът, който предизвика 
изригването на вулкана в 
Исландия, поясни председа-

телят на ЕПЦ Албена Пал-
пурина. Много оплаквания 
има и към италиански транс-
портни фирми, очевидно 
българите пътуват често до 
тази страна, добави тя.

Най-често оплакванията 
срещу авиокомпаниите са за 
изгубен багаж и неспазени 
ангажименти при отмяна 
на полет или големи закъс-
нения. 99% от тези случаи 
се разрешават успешно, ако 
потребителите са запазили 
всички билети, разписки и 
други документи. При лип-
са на някои от тях шансът 
спада наполовина, поясниха 
от ЕПЦ.

Повече активност
Двойно са се увеличили 
жалбите на български граж-
дани срещу нелоялни прак-
тики в онлайн търговията. 
Докато през цялата 2009 г. 
те са представлявали 22% 
от всички жалби за нело-
ялни търговски практики, 
през първите пет месеца на 
годината относителният им 
дял вече е 50%. Тези жалби 
са насочени най-вече към 
Великобритания (15%) и 

Германия (15%)- двете стра-
ни, от които най-много се 
поръчват стоки онлайн. 

Не само в този сегмент, 
но и като цяло се забелязва 
повече активност от страна 
на потребителите. През 2009 
г. в Европейския потреби-
телски център са подадени 
общо 466 жалби срещу 292 
през 2008 г., а за първите 5 
месеца на годината броят 
им е 210.

оплаквания
Българите се жалват още от 
лоши комуникационни услу-
ги (9%), нелоялни търговски 
практики (9%),  туристиче-
ски услуги (9%), некачест-
вени дрехи и обувки (8%) 
и др. Жалбите на чужди 
граждани срещу български 
търговци са основно заради 
нелоялна търговия (25%) 
и транспорт (22%), както и 
срещу некачествени битови 
услуги и поддръжка (11%). 
Основна част от жалбите 
идват от англичани (23%) и 
ирландци (9%) и са свързани 
с придобити от тях недвижи-
ми имоти в България. 

Ани Коджаиванова

нерингът, бързооборотните 
стоки и IT.

Войната за таланти отно-

во може да стане ожесточе-
на през следващите месеци, 
след като най-прозорливите 

компании привличат хора-
та, които ще им осигурят 
най-голямо предимство при 

подобряващите се пазари, 
казва Тони Гудуин. 

Мила Кисьова

Анкета � България

В момента наемате ли ръководни и експертни кадри?

Имате ли намерения да наемате ръководни и
експертни кадри през  следващите три месеца?

В момента освобождавате ли мениджъри и професионалисти?

Имате ли намерение да освободите мениджъри и
професионалисти през следващите три месеца?

��%

��%

��%

��%
Графика: Гриша Струнджев

 99% от жалбите срещу авиокомпании се разрешават успешно, ако потребите-
лите са запазили всички билети, разписки и други документи
▶
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ЕС одобри по-строги 
санкции срещу Иран
Срещата на върха 
цели да успокои паза-
рите заради опасност-
та от разрастване на 
кризата

Ръководителите на Евро-
пейския съюз използваха 
срещата на върха вчера, за 
да се придвижат към разре-
шаването на сериозните про-
блеми на своята икономика, 
както и да разгледат въпроса 
със санкциите за Иран.

икономика 
27-те държави членки одо-
бриха набирането на 750 
млрд. EUR като резервен 
спасителен пакет в случай 
на друга дългова криза, но не 
успяха да успокоят пазарите, 
че заразата от Гърция няма 
да се разпространи. Това по-
стави на дневен ред въпроса 
за фискалната дисциплина и 
нейното прилагане. 

По-рано тази седмица 
Франция и Германия при-
зоваха да се засили дейст-
вието на европейския Пакт 
за стабилност, който очер-
тава границите на държав-
ния дефицит и дълг и чието 
действие е било пренебрег-
вано напоследък заради 

Европа трябва да публикува 
стрес тестове за банките
Председателят на СБ 
призовава евроблока 
да използва по най-
добрия начин времето, 
спечелено от гласува-
ния спасителен план
Европа трябва да овладее 
бюджетните си дефицити 
и да публикува стресови 
тестове за банките, тъй като 
спасителните мерки, пред-
приети от страните в евро-
зоната за борба с дълговата 
криза, само им осигуряват 
допълнително време, заяви 
президентът на Световната 
банка (СБ) Робърт Зелик. 
Планът от 250 млрд. ЕUR ка-
то помощ за закъсали стра-
ни „създава възможност за 
по-нататъшни действия и е 
важно Европа да използва 
това време по най-добрия 
начин”, коментира Зелик в 
интервю от Ню Йорк, преда-
ва агенция Bloomberg. 

Вчера ръководителите на 
страните от ЕС се срещнаха в 

ЕП прие доклад  
за етикетирането  
в евроблока
Приема се единна сис-
тема за обозначаване, 
но ще бъде въведена 
най-рано след три 
години

На свое заседание Европей-
ският парламент (ЕП) прие 
на първо четене доклад за 
задължително етикетиране 
на хранителни стоки, но от-
хвърли предложението на 
здравни и потребителски 
организации за използването 
на светофарната система, 
показваща съдържанието на 
мазнини, захар и сол. 

Първоначалното предло-
жение на комисията беше 
всяка страна сама да решава 
дали да въведе светофар-
ната система за визуално 
отразяване на съдържание-
то на ключови за здравето 
компоненти, като използва 
зелен, оранжев и червен 
цвят. Великобритания на-
пример вече я е въвела, а 
други страни са обмисляли 
прилагането й. 

Срокове 
Предложението на ЕП беше 

прието с 559 гласа „за” и 54 
„против”. То ще бъде изпра-
тено до държавите членки на 
ЕС за обсъждане, след което 
ще бъде върнато за второ 
четене. Ако бъде прието, 
хранителната индустрия ще 
има три години да въведе 
правилата. На малките ком-
пании с до 100 души персо-
нал и годишен оборот под 5 
млн. EUR ще им бъде даден 
срок от пет години. 

изисквания
Основното изискване в до-
клада е посочването на съ-
държанието на енергия, сол, 
захар и мазнини в 100 г или 
100 мл, а не „за порция” 
спрямо необходимата дневна 
норма. Ако продуктът съдър-
жа подсладител, това трябва 
да бъде изрично посочено. 
Месото, рибата, пилешките 
и млечните продукти трябва 
да носят информация къде е 
родено, отгледано и заклано 
животното. Това би помог-
нало на консуматорите да 
избират продукти от своя 
район и да не купуват таки-
ва, които са пътували дълго 
време отдалеч. 

Централната банка 
на Острова ще поеме 
по-голяма роля

Британският министър на 
финансите Джордж Озбърн 
заяви, че ще направи голе-
ми промени в системата за 
финансово регулиране, тъй 
като тя не е успяла да пре-
дотврати финансовата криза. 
Той обяви пред законодате-
лите, че централната банка 
на страната ще получи по-
големи отговорности, за да 
се избегне бъдещо спасяване 
на финансовия сектор с пари 
на данъкоплатците. 

Законодателите отдавна 
се оплакват, че тристран-
ната система за регулация, 
която включва централния 
трезор, министерството на 
финансите и органа за фи-
нансови услуги Financial 

Services Authority (FSA), е 
твърде сложен и затруднява 
взимането на решения. Ми-
налата година Комитетът 
по икономически въпроси 
към Камарата на лордовете 
заяви, че системата не е ус-
пяла да осъществи адеква-
тен надзор на финансовата 
система като цяло. 

Според плана на Озбърн 
FSA, който беше създаден 
от предишното правител-
ство, за да наблюдава отдел-
ните институции, ще има 
по-ограничена роля. Него-
вата основна отговорност 
към тези институции ще 
бъде поета от централния 
трезор. Независим комитет 
ще определя дали банки с 
инвестиционни подразде-
ления и такива за банки-
ране на дребно трябва да 
бъдат отделени от основния 
клон. 

Великобритания 
ще преразгледа 
регулирането на банките

Етикетите на храните в ЕС ще посочват съдържа-
нието на захар, сол и мазнини в 100 г спрямо необходи-
мата дневна норма снимкA bloomberg

▶

световната рецесия.
Испания, която попадна 

под спекулации за фалит, 
обяви курс към прозрач-
ност във финансовата сфе-
ра чрез публикуване на 
стрес тест за банките. Вче-
ра идеята беше подкрепена 
от Германия, очаква се и 
други страни да се присъе-
динят. 

Мерки срещу иран
Ръководителите на ЕС одо-
бриха по-строгите санкции 
срещу Иран, които включ-
ват блокиране на инвести-
ции в петролния и газовия 
сектор и намаляване на 
капацитета на рафинерии-
те. Мерките излизат извън 
санкциите на ООН, приети 
на 10 юни, за оказване на 

натиск върху Техеран. Цел-
та е той да се съгласи на 
преговори относно своята 
програма за обогатяване на 
уран, която според запад-
ните страни се използва и 
за производство на ядрено 
оръжие. Санкциите включ-
ват още и търговията, бан-
кирането и транспортния 
сектор.

Брюксел да обсъдят мерките 
за подкрепа на държавите с 
голям дефицит и на еврото. 
Единната валута падна с 15% 
от началото на годината и това 
породи опасения за разраст- 
ване на кризата в района. 

Тест, отчитащ  
стреса
Според председателя на 

СБ публикуването на стрес 
тест за банковия сектор е 
друга важна стъпка към 
по-голяма прозрачност и 
ще помогне за намаляване 
на несигурността. Стрес 
тестът дава икономическа 
оценка за състоянието на 
дадена финансова инсти-
туция относно капитала, 
който има, какви загуби 

може да понесе, без това 
да се отрази на дейността 
й, докога може да издържи 
при продължаващ икономи-
чески спад.

Действие  
и коментари
Централната банка на Испа-
ния вече заяви, че ще напра-
ви достояние резултатите от 
стрес тестовете на банките 
заемодатели в страната. 

Решението й може да при-
нуди и други държавни тре-
зори в Европа да направят 
същото, макар че мярката 
не е единодушно приета. Го-
ворителите на държавните 
банки на Франция, Италия, 
Португалия и на Комитета 
на европейските органи за 
банков надзор се въздържаха 
от коментар. Великобрита-
ния заяви, че разкриването 
на подробности за някои 
институции може да крие 
рискове, а Германия изра-
зи готовност да подкрепи 
идеята.

Председателят на Световната банка Робърт Зелик 
е за по-голяма прозрачност във финансовия сектор 
като начин за успокояване на пазарите снимка bloomberg

▶

Германският канцлер Ангела Меркел, министър-председателят на Люксембург 
Жан-Клод Юнкер (вляво) и австрийският канцлер вернер Файман са част от лиде-
рите, присъствали на срещата на върха вчера в Брюксел  снимка reuters

▶

Продажбите на дребно на Острова растат
Покупки на телевизо-
ри преди световното 
футболно първенство 
раздвижиха пазара

Продажбите на дребно във 
Великобритания са се уве-
личили през май над очак-

ваното от икономистите, 
водени от електрическите 
уреди, и най-вече широко-
екранните телевизори във 
връзка със Световното пър-
венство по футбол. 

Покупките миналия ме-
сец са нараснали с 0.6% на 
месечна база, обяви вчера 

националната статистиче-
ска служба. През април те 
са били без промяна. 

През май са продадени 
с 1% повече хранителни 
стоки спрямо предния ме-
сец, но с 0.9% по-малко за 
тримесечието до края на 
май. Продажбите на нехра-

нителни стоки са останали 
без промяна спрямо април, 
но отчитат ръст от 1.9% на 
тримесечна база. 

Ако се изключат горивата, 
продажбите на дребно са се 
увеличили с 0.5% през май 
след спад от 0.1% през ап-
рил, сочи статистиката. 
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Standard & Poor’s свали 
кредитния рейтинг на БАКБ

Standard&Poor’s понижи 
дългосрочния кредитен 
рейтинг на БАКБ от ниво 
ВВ- на В+. Перспективата 
пред банката остава от-
рицателна. Причината за 
понижението е влошената 
пазарна ситуация в Бълга-
рия. Тя играе отрицателна 
роля върху финансовия 
профил на банката, като се 
отразява на качеството на 
активите и рентабилност-
та, пише в съобщение на 
банката, публикувано чрез 
БФБ. От БАКБ отказаха 
коментар по случая с обяс-
нението, че тепърва ще го 
анализират подробно.

Под обстрел
Банкери, пожелали ано-
нимност, казаха, че има 
опасност от понижаване 
на рейтингите и на други 
банки у нас. Това е ав-
томатична последица от 
негативното развитие на 
икономиката в страната, 
обясниха те. „Когато су-
веренният рейтинг бъде 
понижен, автоматично се 

намалява и оценката на 
финансовите институции”, 
обясни Петър Андронов, 
главен изпълнителен ди-
ректор на СИБАНК.

Не всички представите-
ли на висшия банков ме-
ниджмънт са загрижени за 
рейтинга на финансовите 
институции у нас. Асен 
Ягодин, изпълнителен ди-
ректор на Пощенска банка, 
коментира, че в момен-
та няма рязка промяна в 
условията на България, 
които да се отразят на бан-
ките. „Няма влошаване в 
показателите на банките, 
затова няма и причина за 
понижаване на рейтинги”, 
обясни той.

Потърпевши
Натиск върху рейтинга на 
част от българските банки 
оказва и ситуацията в Гър-
ция. Във вторник  Moody’s 
понижи рейтинга на И Еф 
Джи Юробанк, национал-
ната банка на Гърция и 
Алфа банк. Всички те имат 
банки, които оперират в 

България. „Това няма да се 
отрази на банките в Бълга-
рия, защото действието е 
механично и е предизвика-
но от понижението на рей-
тинга на Гърция”, обясни 
Ягодин. Той допълни, че в 
момента няма индикации 
за понижение на рейтинга 
на България, така че не 
се очаква банките да бъ-
дат засегнати. „По-ценно 
е да се правят анализи на 
база на показателите на 
банките, а не да се вярва 
на рейтингови агенции. 
В последните години те 
неведнъж показаха, че пра-
вят много грешки”, добави 
Ягодин.

Отражения
Ако има още понижение 
на рейтинга, това ще се 
отрази на цената на финан-
совите ресурси. „По-ни-
ските оценки, присъдени 
от агенциите, оскъпяват 
финансирането, което мо-
же да бъде получено на 
международните пазари”, 
коментира Андронов. 
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Влошената пазарна ситуация  
в България е причината  
за понижението

рейтингът на БаКБ с изпълнителен директор Димитър Вучев вече е В+  ▶

Цитат

Европа няма да избегне 
нова рецесия през 

2011 г. и е заплашена от 
стагнация в продължение 
на няколко години

 Джордж Сорос, финансист

Снимка маРина ангелова

Все повече спасени банки в САЩ не плащат дивиденти

Финансовото министерство на Тимъти Гайтнър 
вече си е получило обратно по-голямата част от 
отпуснатите пари по TARP Снимка bloomberg

▶

Броят на неизрядните 
платци към държавата 
достигна 91 през май

Все повече американски бан-
ки, получили помощ по Про-
грамата за освобождаване 
от проблемни активи TARP, 
пропускат тримесечните 
си плащания към държава-
та. Това сочат последните 
данни на финансовото ми-
нистерство на САЩ. Общо 
91 финансови институции, 
получили около 3.5 млрд. 
USD, не са превели диви-
дентите, дължими до 17 май. 
За предходното тримесечие 
плащания през февруари не 
са направили 74 банки, а през 
ноември - 55 трезора. 

Според условията на про-
грамата правителството 
осигурява финансова помощ 
на закъсали институции, в 

замяна на което получава 
преференциални акции. Сре-
щу тях банките изплащат 
на държавата тримесечни 
дивиденти. Институциите 
имат възможност да изкупят 
обратно акциите си, когато 
решат.

Първи път
От неизрядните платци през 
май 23 институции са про-
пуснали изплащането на 
дивиденти за първи път. Те 
са получили общо над 300 
млн. USD държавно финан-
сиране. Най-голямата от тях 
е FNB United Corp., която 
емитира преференциални 
акции на стойност 51.5 млн. 
USD на името на финан-
совото министерство. След 
нея се нарежда Bankers’Bank 
of West Bancorp Inc., която 
получи 12.6 млн. USD от 
правителството в замяна на 

преференциални акции.

нередовни
Всичките останали 68 банки 
са пропуснали най-малко две 
плащания. Данни от анализ 
на SNL Financial показват, 
че цели 20 институции не 
са превели четири дивиден-
та, а 8 не са направили по 
пет плащания. Една банка -  
Saigon National Bank, през 
май пропусна шестото си 
плащане, което означава, 
че въобще не е превеждала 
суми на държавата от на-
чалото на програмата през 
2008 г. Съгласно условията 
на програмата шест пропуска 
дават право на финансово-
то министерство да назначи 
двама директори в управата 
на трезора.

Крайъгълен камък
Наскоро финансовото минис-

терство обяви, че върнатите 
пари по програмата TARP ве-
че са надвишили сумата, коя-
то остава за изплащане. Към 
края на май плащанията са 
достигнали общо 194 млрд. 
USD, като дължими остават 
190 млрд. USD. Освен това 
правителството е получило 
23 млрд. USD дивиденти и 
лихви, което вдига общите 
приходи по програмата до 
217 млрд. USD.

First BanCorp. 400 млн. USD

South Financial Group 347 млн. USD

Sterling Financial Corp. 303 млн. USD

Citizens Republic Bancorp Inc. 300 млн. USD

▶ Най-големи 
реципиенти, 
забавящи 
дивидентите

„Притеснения за ограниче-
но финансиране от страна 
на банките майки няма”, 
категоричен е обаче Яго-
дин. „До момента, в който 

няма ръст в  кредитиране-
то, притеснения относно 
външното финансиране 
няма да има”, допълни 
той. По думите в момента 

банковата система е свръх-
ликвидна и първо трябва 
да се използват ресурсите, 
които са акумулирани.

радослава Димитрова
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“Кнауф” влага 62 млн. EUR 
в завод за гипсокартон
Компанията откри 
най-модерното пред-
приятие за плоскости 
в Европа

Германската компания 
“Кнауф” откри в с. Медни-
карово, община Гълъбово, 
най-модерния си завод за 
гипсокартонени плоскости 
в Европа. Предприятието 
ще преработва годишно 300 
хил. тона отпадъчен техни-
чески гипс от ТЕЦ “Енел 
Марица-изток 3”, от които 
ще се произвеждат 30 млн. 
кв. м плоскости.

Фондовете за земя са 
последно спасение в кризата
Водещите компании 
в сектора разпределят 
дивидент, по-голям от 
миналата година
Фондовете за земя се оче-
ртават като последното 
спасение за инвеститори-
те. Три от водещите ком-
пании в сектора - “Ад-
ванс Терафонд” АДСИЦ, 
“Агро Финанс” АДСИЦ 
и “Булленд инвестмънт” 
АДСИЦ, раздават по-голям 
дивидент от предишната 
година. “Елана Фонд за 
земеделска земя” АДСИЦ 
няма да предложи на ак-
ционерите си дивидент, а 
инвеститорите в “Мел Ин-
вест” АДСИЦ все още не 
са наясно какво да очакват 
като предложение. 

ръст
Увеличението в дивидента 
при “Булленд инвестмънт” 
АДСИЦ е двойно - до 0.03 
лв. за акция. Акционерите 
във фонда за земя вече го 
гласуваха.  “Приходите ни 
от ренти се увеличават и 
затова се вдига печалбата 
за разпределение”, обясни 
ръста на раздаваните диви-
денти изпълнителният ди-
ректор на фонда Валентин 
Карабашев.

Същия дивидент като 
сума ще получат и инвес-

титорите в “Адванс Те-
рафонд” АДСИЦ. Вчера 
трябваше да се състои ОСА 
в компанията, на което да 
се гласува раздаването на 
дивидента. До редакци-
онното приключване на 
броя резултатите от не-
го не станаха ясни. Ако 
акционерите са одобрили 
предложението в “Адванс 
Терафонд”, увеличението 
ще е по-осезаемо, защото 
през миналата година те 
изобщо не получиха го-
дишна възвръщаемост от 
инвестираните в акции на 
компанията средства. 

решение
Доволни от дивидентната 
доходност трябва да са и 
акционерите в “Агро Фи-
нанс” АДСИЦ. Те ще по-
лучат по 0.008 лв., след 
като общото събрание в 
компанията вече гласува 
разпределянето му. През 
миналата година инвес-
титорите в дружеството 
останаха на сухо.

отказ
Компанията, която твър-
до ще остави акционерите 

инвестиции
“Инвестирахме над 62 млн. 
EUR в новия завод”, каза 
Ингрид Янкер, управител 
на дъщерното дружество 
“Кнауф България”. По ду-
мите й за последната година 
потреблението на гипсокар-
тон на глава от населението 
е намаляло наполовина. В 
момента то е 1.5 кв. м. Това 
е причината първоначално 
заводът да работи с нама-
лени мощности. Ръковод-
ството на “Кнауф” е готово 
да пусне пълния му капа-
цитет когато се възстанови 
пазарът. Заради високото 

си без дивидент, е “Елана 
Фонд за земеделска земя”. 
В акционерното дружество 
със специална инвестици-
онна цел предстои общо 
събрание, на което обаче 
инвеститорите ще гласуват 
отказ от дивидент за 2010 г. 

Това ще бъде втора поред-
на година без дивидент.

Все още няма насрочена 
дата за общо събрание на 
акционерите в “Мел Ин-
вест” АДСИЦ. Затова и 
съдбата на дивидентите в 
дружеството не е ясна. 

перспектива
Дори пред ясната перс-
пектива на спад в цената 
на земеделската земя през 
тази година акционерните 
дружества със специална 
инвестиционна цел за земя 
са оптимисти за дейността 

си. “Нейната цена може и 
да намалява, но формира-
нето на наемната й стой-
ност не зависи в толкова 
пряка връзка от цената й”, 
обяснява Валентин Кара-
башев.

мирослав иванов

Приходите от ренти 
няма да намаляват
Да, раздадохме по-голям 
дивидент от миналата годи-
на. Приходите ни от ренти 
се увеличават и затова се 
вдига печалбата за разпре-
деление. В същото време 
приходите от преоценка 
не са високи, но пък те не 
влизат в тази печалба за 
разпределение. Не очаквам 
да има спад в нивата, на 
които се отдава под аренда 
земя през 2010 г. Нейната 

Валентин Карабашев,
изп. директор на “Булленд Ин-
вестмънт” АДСИЦ

цена може и да намалява, но 
формирането на наемната й 
стойност не зависи в толко-
ва пряка връзка от цената й. 
Ние имаме и имоти, които 
не са само земеделска земя, 
и те ни гарантират добри 
приходи. Доколкото имаме 
паричен ресурс за нови 
покупки, ще продължим да 
купуваме земеделска земя, 
за да разширяваме портфей-
ла си. 

Плевенски завод прaви части за “Ауди” 
Стойността на 
продукцията, която 
ще бъде прехвърлена, 
е 1.8 млн. EUR

Плевенското предприятие 
“Илинден” ще продава ма-
шини за производство на 
автомобилни части. Стой-
ността на продукцията, ко-
ято ще бъде прехвърлена, 
е 1.8 млн. EUR. Купувач 
на стоките е китайската 
компания “Кей Ес Ем Дун-
фан”. Тя се занимава с про-

изводството на авточасти 
за “Фолксваген”, “Ауди”, 
“Пежо Ситроен”. 

Според договора достав-
ката на машини ще бъде 
извършена на два етапа. 
Първият трябва да завърши 
до ноември тази година. До 
тогава “Илинден” трябва 
да предаде оборудване на 
стойност 62 хил. EUR. 

Предвидено е продуктите 
за останалата сума от 1.2 
млн. EUR да бъдат доставе-
ни през второто тримесечие 
на 2011 г. На подписването 

на договора между две-
те компании присъства и 
икономическият министър 
Трайчо Трайков, който е на 
посещение в Китай.

Най-големият търговски 
партньор на България в 
Азия е Китай. От началото 
на годината стокообменът 
между двете страни е 220.1 
млн. USD. За 2009 г. той 
достигна 793.4 млн. USD. 
Българският износ за съ-
щия период е 164.6 млн. 
USD, а китайският внос е 
628.8 млн. USD.

Имаме и 
имоти, кои-

то не са само зе-
меделска земя, и 
те ни гарантират 
добри приходи

70
▶ процента от продукци-
ята е предназначена за 
българския пазарзаводът ще преработва отпадъчен технически гипс 

от ТЕЦ “Енел марица-изток 3”  СнИмкА емИлИя коСтАДИновА

▶

ниво на автоматизация на 
технологичния процес в 
завода работят само 35 ду-
ши, но е възможно те да 
достигнат 70.

пазари
Над 2/3 от продукцията се 
реализират на българския 
пазар, а останалата част е 
предназначена за Южна 
Румъния. “В България ин-
вестиционният климат е 
отличен и ние съветваме 
германските компании да 
инвестират тук заради 10-
процентния плосък данък, 
неголямото разстояние и 
добрите логистични връз-
ки”, каза германският по-
сланик Матиас Хьопфнер. 
По думите му доверието 
на чуждите инвеститори 
расте заради реформите на 
правителството.

Дивиденти, раздавани от водещите АДСИЦ, инвестиращи в земеделска земя, лв.

"Адванс Терафонд"АДСИЦ ���� �����.�� �
"Агро Финанс" АДСИЦ

"Булленд инвестмънт" АДСИЦ

Еларг ФЗЗ

Мел Инвест АДСИЦ
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Купувачът на 
социалната мрежа 
Criterion вижда 
голям потенциал за 
развитие

Две години след придоби-
ването на Bebo за 850 млн. 
USD интернет гигантът 
AOL Inc. продаде социал-
ната мрежа на инвестици-
онната компания Criterion 
Capital Partners LLC, обяви 
WSJ. Въпреки че точната 
цена на сделката не беше 
оповестена, запознати я из-
числяват на малка част от 
първоначално заплатената 
стойност.

Грешка
Според анализатори придо-
биването на Bebo е била ед-
на от най-погрешните сдел-
ки, сключени през история-
та на интернет компанията. 
Още повече че решението е 
било взето след спукването 
на дотком балона, допълва 
BBC. От 2008 г. насам Bebo 
неуспешно се конкурира с 
по-харесвани мрежи като 
Facebook, което убеждава 
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AOL се освобождава от 
неуспешната инвестиция в Bebo

специалистите, че през 2008 
г. AOL е надценила инвес-
тицията.

През май т.г. мрежата 
Bebo е привлякла 3 млн. 

уникални потребители в 
САЩ (44% по-малко от ми-
налата година). За сравне-
ние показателят за Facebook 
е 130.4 млн. посетители. 

BP открива фонд от  
20 млрд. USD заради разлива
Петролният гигант 
отлага изплащането 
на дивиденти за тази 
година

Британският петролен ги-
гант BP ще открие фонд на 
стойност 20 млрд. USD, 
с който да компенсира 
засегнатите от разлива 
в Мексиканския залив. 
Компанията ще отложи и 
изплащането на 7.5 млрд. 
USD дивиденти за тази 
година. Това стана ясно 
след срещата на шефове-
те на BP с американския 
президент Барак Обама в 
сряда вечерта българско 
време.

Компанията значително 
ще ограничи капиталовите 
си разходи за 2010 г., за ко-
ито в бюджета й е предви-
дена сума от 20 млрд. USD. 
Планираните продажби на 
активи ще бъдат увеличени 
и ще достигнат прибли-
зително 10 млрд. USD за 
следващите 12 месеца. 

Вноски във фонда
През третото тримесечие 
на годината BP ще внесе 
3 млрд. USD във фонда 
за компенсации, а още 2 
млрд. USD ще бъдат доба-
вени до края на годината. 
След това компанията ще 
внася по 1.25 млрд. USD 
всяко тримесечие, докато 
общата сума достигне 20 
млрд. USD.

Ръководството на ком-
панията ще реши дали да 
възстанови изплащането на 
дивиденти през 2011 г. при 
публикуване на резултатите 
за четвъртото тримесечие на 

тази година, съобщиха от BP. 
Дотогава компанията очаква 
да има по-ясна представа за 
дългосрочните последствия 
от взривяването на плат-
формата Deepwater Horizon. 
От BP подчертаха и че ос-
таналата част от бизнеса 
върви добре, като паричните 
приходи през тази година се 
очаква да надминат 30 млрд. 
USD.

повече яснота
Споразумението за фонда 
ще успокои жителите в ра-
йона на залива и ще даде 
повече яснота на BP и на 
акционерите й, каза пред-

▶ основната задача на BP сега е да спре изтичането на петрол в залива, да почисти 
петното и да ограничи щетите за хората в района

Allianz купува 75% 
от мол до Париж 
от Hammerson
Сделката е на 
стойност 176 млн. 
EUR и ще приключи 
през октомври

Английско-френскат а 
компания за инвести-
ции в недвижими имоти 
Hammerson е постигнала 
споразумение за продаж-
бата на 75% от търгов-
ския център Espace Saint 
Quentin близо до Париж 
на Allianz Real Estate. Им-
отното подразделение на 
германския застраховател 
и Hammerson ще създадат 
смесено предприятие, кое-
то да управлява мола.

Цена
Hammerson ще получи об-
що 176 млн. EUR за дела. 
Сделката се очаква да бъде 
финализирана през октом-
ври. Оценката на Espace 
Saint Quentin към края на 
2009 г. е 239 млн. EUR. 
Чистите приходи от имота 
миналата година бяха на 
стойност 13.5 млн. EUR. 
След приключване на про-
дажбата нетните годишни 
приходи на Hammerson ще 

достигнат 4.7 млн. EUR. В 
сумата се включват приходи 
от наеми и такси за упра-
вление.

Добавена стойност
Hammerson купи Espace 
Saint Quentin през 1994 г. 
за 70 млн. EUR. Добавихме 
значителна стойност към 
търговския център след 
придобиването, каза глав-
ният изпълнителен дирек-
тор на компанията Дейвид 
Аткинс. Имотът е част от 
по-голям комплекс, който 
включва жилища, офиси, 
хотели и ресторанти. Ос-
новният наемател в центъра 
е Carrefour.

Стратегия
Това е третият търговски 
имот, който Allianz Real 
Estate купува в Европа от 
началото на годината. Са-
мо преди месец заедно с 
датския строителен пред-
приемач Corio компанията 
придоби най-големия мол 
в Италия - Porta di Roma, 
за сумата от 440 млн. EUR. 
Собствеността е разделена 
поравно между двете ком-
пании.

850 
▶ млн. USD е цената, 
която AOL е платила  
за социалната  
мрежа Bebo  
през 2008 г.

Снимка reUterS

за основателя на социалната мрежа майкъл Бърч 
продажбата на Bebo е била печеливша сделка
▶

Преди да се реши на про-
дажбата, AOL е обмисляла 
и варианта да спре напълно 
платформата, но сравнител-
но доброто представяне в 
Европа е натежало.

потенциал
Criterion Capital Partners е 
специализирана в изкупува-
нето на непривлекателни за 
другите инвеститори компа-
нии и превръщането им в 
успешни модели. Въпреки 
че плановете й по отноше-
ние на социалната мрежа 
все още са неопределени, 
компанията оценява високо 
потенциала на младата и 
активна потребителска ба-
за, реализираните приходи 
през годините и техническа-
та инфраструктура. 

„ДСК Управление на активи” АД, управляващо дружество на 
договорните фондове – „ДСК Стандарт”, „ДСК Баланс”, „ДСК 
Растеж”, „ДСК Имоти” и „ДСК Евро Актив”, уведомява всички 
заинтересовани, че считано от 21 юни 2010 г. премества дейност-
та си в нов офис на адрес: гр. София, п.к. 1000, ул. „Цар Калоян”, 
No 1, ет. 4, който ще бъде и новият адрес за кореспонденция на 
Дружеството. 

Телефоните, факсът, електронната поща и интернет страни-
цата на Дружеството остават без промяна.

СЪОБЩЕНИЕ ЗА ПРОДАЖБА ЧРЕЗ ТЪРГ С ТАЙНО НАДДАВАНЕ
№ 27804/2002/046055/31.05.2010 г.

Подписаният Надежда Иванова, публичен изпълнител в дирекция 
«Събиране» при Териториална дирекция гр. В.Търново  ИРМ гр. Видин, 
съобщавам, че по изпълнително дело № 27804/2002 по описа на същата 
дирекция ще се проведе търг с тайно наддаване, по реда на чл. 251 - чл. 254 
от ДОПК, в сградата на НАП Офис гр. Видин, гр.Видин ул.6-ти Септември 
12, на 07.07.2010г., от 10.00ч. на следните движими вещи/недвижими 
имоти: дворно място с площ 1200 кв.м с построената в него помпена 
станция със ЗП 15.75 кв.м  и ситуираните : цистерна с вместимост 200т, 
цистерна с вместимост 100т, цистерна с вместимост 45т., цистерна с 
вместимост 50т, както и 2 бр.фургони всеки от 18кв.м при първоначална 
продажна цена:  76 050 лв. 

Огледът на вещите ще се извършва всеки присъствен ден от 21.06.2010 
г. до 30.06.2010 г., от 10.00ч. до 17.00ч., на адрес: гр.Лом ул. Ковачишка  / 
в индуктриалната зона / 

Предложенията за участие в търга се подават в сградата на Територи-
ална дирекция гр. Видин Офис гр. Видин, гр.Видин ул.6-ти Септември 12 все-
ки присъствен ден от 21.06. 2010г. до 30.06.2010г., от 9.00 ч. до 17.00ч.. 

Разглеждането на предложенията ще се извърши на 07.07.2010г. от  
10.00ч., в сградата на Териториална дирекция гр. Видин Офис гр. Видин, 
гр.Видин ул.” 6-ти Септември” № 12.

Депозитът за участие в търга, в размер на 20 на сто от обявената 
начална продажна цена, се внася по банков път до 30.06.2010г., по банко-
вата сметка в ДСК В.Търново  IBAN: BG 62 STSA 9300 3300 1473 30 .

Доплащането на окончателната цена на вещите от обявенития/те 
за купувач/и и участници в търга се извършва по безкасов начин по бан-
кова сметка ТБ „РАЙФАЙЗЕНБАНК ”  - клон Видин , IBAN: BG18 RZBB 9155 
3320 0202 03,BIC код: RZBBBGSF             

Условията и правилата за провеждане на търга, както и списък на ве-
щите с тяхното описание и продажна цена са на разположение в сградата 
на ТД, гр. Видин Офис гр. Видин и на страницата на НАП в ИНТЕРНЕТ на 
адрес: www.nap.bg.  

За контакти: телефон  094/690 474 .

▶ покупката на търговски центрове е ключово звено в 
стратегията на Allianz Real Estate

седателят на компанията 
Карл-Хенрик Сванберг. 
Напълно сме съгласни с 
президента, че основната 
ни задача е да спрем теча, 

да почистим петрола и да 
намалим щетите за хората 
в района, посочи главният 
изпълнителен директор 
Тони Хейуърд. 

Отговорност 
Над 90 млн. USD 
щети платени 
досега  

До момента BP е изпла-
тила над 90 млн. USD по 
повече от 56 хил. иска, 
главно на физически лица.

Това каза главният 

▶

▶

изпълнителен дирек-
тор на компанията 
Тони Хейуърд по време 
на изслушване в коми-
сията по енергетика на 
американския парламент 
вчера.

Почти 16 млн. USD ще 
бъдат платени тази сед-
мица на засегнати от раз-
лива компании.

▶

Снимки BLOOmBerg
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Провизиите за лоши 
кредити са намалели 
до 3.6 млрд. PLN към 
края на април

Благодарение на намаля-
ването на провизиите за 
лоши заеми и увеличава-
нето на нетните приходи 
от лихви полските бан-
ки са успели да отчетат 
ръст от 20% на общата си 
печалба за последните 4 
месеца, съобщи нацио-
налният финансов надзор, 
цитиран от Bloomberg. За 
периода януари - април 
нетните приходи на тре-
зорите в страната възли-
зат на 3.7 млрд. PLN (1.1 
млрд. USD).

резерви
Добрите резултати се дъл-
жат на въведените през 
миналата година промени 
по условията за финан-
сиране. Те помогнаха на 
банките да стабилизират 
нивото на провизиите за 
лоши кредити. През ми-
налата година общата су-
ма, заделяна като резерв 
за необслужвани заеми, 
достигна рекордната стой-
ност от 12 млрд. PLN. Към 
края на април провизиите 
бяха 3.6 млрд. PLN, а до 
края на годината се очаква 
сумата да намалее до 3 

млрд. PLN. Въпреки това 
се забелязва покачване 
на общите несъбираеми 
заеми от 49.4 млрд. PLN 
през декември 2009 г. до 
53.7 млрд. PLN през април 
т.г. (8.3% от всички отпус-
нати заеми).

Капан
Полша беше единствена-
та страна членка на ЕС, 
която избегна капана на 
рецесията през 2009 г. От 
надзорния орган смятат, 
че благоприятната тенден-
ция ще се запази.

притеснения
Притеснителна е обаче 
ситуацията на ипотеч-
ния пазар заради ръста 
на валутните ипотеки и 
по-високото минимално 
ниво на съотношението 
между стойността на за-
ема и на имота. Според 
анализатори това създава 
несигурност за заемопо-
лучателите, а оттам се 
дестабилизира и целият 
сектор на жилищното кре-
дитиране. Тъй като много 
банки не спазват оптимал-
ното съотношение от 80% 
между заема и стойността 
на имота, национални-
ят регулатор може да се 
принуди да въведе още 
контролни и ограничител-
ни мерки.

Печалбата на полските 
трезори нараства с 20%

UBS и Credit Suisse 
имат експозиции в 
Гърция, Португалия, 
Ирландия, Италия и 
Испания

Експозициите на швейцар-
ските банки UBS и Credit 
Suisse в Гърция, Португа-
лия, Ирландия, Италия и 
Испания са били на обща 
стойност 60.3 млрд. CHF 
(53.3 млрд. USD) към края 
на 2009 г. Сумата включва 
11.3 млрд. CHF държавни 
облигации, 25.5 млрд. CHF 
банкови заеми и 22.4 млрд. 
CHF вземания от частния 
сектор. Това става ясно 
от първия доклад за фи-
нансовата стабилност на 
системата, публикуван от 
Швейцарската централна 
банка. Общата експози-
ция на всички швейцарски 
банки в рисковите държави 
е на стойност 75.9 млрд. 
CHF.

Гледна точка
Сумата, която двата най-
големи швейцарски тре-
зора държат в държавни 
облигации на петте стра-
ни, е в „умерен” размер в 
сравнение с капитала им. 
Банките разполагат с 49.8 
млрд. CHF над капитало-

Швейцарски банки държат  
76 млрд. CHF рискови книжа

UBS ще предостави данни  
на данъчните в САЩ
Швейцарският парламент 
окончателно одобри спо-
разумението за предос-
тавяне на данни от банка 
UBS на американските 
данъчни власти. Решени-
ето премахва заплахата 
от съд и прекратяване на 
дейността на швейцарска-
та финансова институция 
в САЩ.

Дълги преговори
След 11 часа преговори 
между долната и горната 
камара на парламента де-
путатите в крайна сметка 
се споразумяха да не под-
лагат споразумението на 
референдум. 

Евентуално национално 
гласуване можеше да от-
ложи решението на казуса 
с месеци. Така швейцар-
ското правителство щеше 
да изпусне определения 
краен срок.

Споразумение
През август 2009 г. Швей-
цария се съгласи в едного-
дишен срок да предостави 
данни за 4450 клиенти на 

UBS, заподозрени в избяг-
ване на данъци в САЩ. 
Одобрението на депута-
тите се наложи, след като 
през януари върховният 
съд в страната постанови, 
че споразумението нару-
шава швейцарските закони 
и въпросът може да бъде 
решен само от парламен-
та.

Съдебно дело
През февруари 2009 г. UBS 
избегна съдебно преслед-
ване в САЩ, след като 
плати санкция от 780 млн. 
USD и призна, че е пома-
гала на заможни американ-
ски граждани да избягват 
данъци през периода 2000-
2007 г. Банката предаде 
и данни за сметките на 
повече от 250 свои кли-
ента. На следващия ден 
правителството на САЩ 
заведе дело срещу UBS 
и поиска информация за 
52 хил. швейцарски смет-
ки. Вчерашното решение 
на парламента премахва 
опасността от подновяване 
на делото.

Одобреното от швейцарския парламент споразумение спаси 
банката от съдебно преследване 

 решението на парламента да не се провежда референдум по „казуса UBS” премахна заплахата от съдебно 
дело срещу швейцарската банка в СаЩ снимки bloomberg

▶

 Швейцарската централна банка е притеснена за способността на трезорите 
да абсорбират загуби
▶

вите изисквания. Рискът за 
големите банки обаче може 
да се окаже значителен 
по отношение на способ-
ността им да абсорбират 
загуби.

задлъжнялост
Като се имат предвид ви-
сокото ниво на задлъж-
нялост на много държави 
и умерените очаквания 

за растеж, правителстве-
ните облигации остават 
рискови, смята централ-
ната банка. Най-малки са 
експозициите на UBS и 
Credit Suisse в ирландски 
дълг - 200 млн. CHF. Две-
те банки имат 1.1 млрд. 
CHF в гръцки държавни 
облигации, 1.4 млрд. CHF 
в португалски и 2.9 млрд. 
CHF в испански книжа. 

Най-голяма е експозици-
ята им в правителствени 
облигации на Италия - 5.7 
млрд. CHF. Според цен-
тралната банка кредитните 
и пазарните рискове пред 
двата трезора остават го-
леми заради крехкото ико-
номическо възстановяване 
и огромната неяснота как 
ще се развият нещата в 
бъдеще.
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Цената 
на благо-
родния 

метал се нареди сред 
най-печелившите 
на пазара, като 
спечели 16 USD 
към стойността 
си и се докосна до 
нови исторически 
невиждани 
стойности

Петролът 
отбеляза 
пони-

жение в цената 
си и по време 
на вчерашната 
сесия в Ню Йорк 
достигна 76.65 
USD/б. Основната 
причина за това 
беше еврото, което 
спечели 0.28%

По време 
на бор-
совата 

сесия в четвър-
тък измерителят 
загуби 68 пункта 
от стойността си 
и отново слезе под 
психологическата 
граница от 10 000 
пункта

индекс на деня

0.67
▶ процента се понижи 
японският индекс Nikkei 
225 и достигна 9999.4 
пункта

Стока на деня

1.33
▶ процента спечели зла-
тото по време на вче-
рашната борсова сесия 
и достигна 1245.23 USD/
тр.у.

Силен интерес към испанските облигации
Разликата между 
доходността на герман-
ските правителствени 
облигации и дълговите 
книжа на Испания беше 
намалена, след като ин-
веститорите разграбиха 
книжата на средиземно-
морската държава.  
Доходността на испан-
ските книжа с матуритет 
през 2020 г. се понижи 
до 4.824%, след като за 
първите три дни на тази 
седмица тяхната доход-
ност се покачи с 4%. 
Това породи сериозни 
опасения около кредит-
ния рейтинг на страната. 
В същото време гер-
манските ценни книги 
отчетоха повишение на 
доходността си и през 
четирите дни на седми-
цата, като този показател 
стигна 2.679%.

Вчера испанското прави-
телство успя да продаде 
облигации на стойност 
3.5 млрд. EUR (4.3 млрд. 
USD) при доходност 
под преобладаващата на 
пазара, като търсенето на 
книжата беше с 2.45 пъти 
по-голямо от броя емити-
рани облигации. Франция 
също продаде част от дъл-
га си вчера. Те емитираха 
облигации на стойност 9.7 
млрд. EUR с матуритет 
2012 и 2040 г.
Понижение в доходност-

основна „вина” за големия 
интерес към държавния 
дълг. С тези свои действия 
той се опитва да убеди 
инвеститорите, че иконо-
миката на страната има си-
ли да се справи с големия 
бюджетен дефицит, който 
в момента е 11%, и да го 
вкара в допустимите рам-
ки от 3%.

Също така стана ясно, 
че испанската централна 
банка ще обяви публично 
резултатите от стрес теста, 
направен на финансовите 
институции в страната, 
като целта е инвестито-
рите да получат повече 
информация за състояни-
ето на сектора. Финансо-
вият министър на страната 
Елена Салгадо заяви в 
телевизионно интервю, че 
ще се обявят резултатите 
за отделни банки, а не 
само за индустрията като 
цяло, но според германски 
и британски банки това 
може да създаде рискове 
за финансовия сектор.

Доходността 
на испан-

ските книжа с 
матуритет през 
2020 г. се понижи 
до 4.824%, след 
като за първите 
три дни на тази 
седмица тяхната 
доходност се 
покачи с 4%

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ испанският премиер Хосе Луис родригес Сапатеро има основна роля за голямото 
търсене на държавни облигации       

Борсите в Азия минаха на червено 

индексът  
Nikkei 225 

се понижи с 0.7% 
до 9999.40 пункта, 
а регионалният 
измерител MSCI 
Asia Pacific слезе с 
0.3% до 115.4 пункта

Георги Георгиев 
ggeorgiev@pari.bg

▶ за инвеститорите следващите няколко дни ще 
бъдат ключови при определянето цената на петрола
 Снимки BloomBerg

Борсовите индекси в 
Азиатския и Тихооке-
анския регион отчетоха 
първа загуба за послед-
ните шест сесии. Разоча-
роващите икономически 
данни от последните дни 
и тревогите около дълга 
на Испания бяха сред 
основните причини за не-
гативния резултат вчера.
Поскъпването при 
йената доведе до ма-
сови разпродажби при 
японските износители, 
които допринесоха най-
много за понижението 
на индекса  Nikkei 225 с 
0.7% до 9999.40 пункта. 
Новината, че Испания 
планира да публикува ре-
зултатите от проведените 
стрес тестове на банките 
в страната, поднови тре-
вогите около фискалната 
криза в Европа и пови-
ши търсенето на йени и 
долари.
Регионалният борсов 
измерител MSCI Asia 
Pacific, който следи 
пазарите на ценни книжа 
в десет азиатски стра-

ни, Австралия и Нова 
Зеландия, отстъпи с 0.3% 
до 115.4 пункта, след 
като на сесията в сряда 
достигна най-високото си 
ниво за последните чети-
ри седмици. От началото 
на тази година той се е 
понижил с 4.2 на сто.

Сред най губещите 
измерители бяха австра-
лийският S&P/ASX 200 
и новозеландският NZX 
50. При тях загубите 
стигнаха 0.7%, за което 

допринесоха и разпро-
дажбите при енергийните 
и добивните компании.
Търговията на фондовите 
борси в Китай беше въ-
зобновена след три дни 
национални празници, но 
и там доминираха про-
дажбите. Широкият ки-
тайски индекс Shanghai 
Composite завърши 
сесията със спад от 0.4% 
до 2560.24 пункта заради 
пониженията при добив-
ните и фармацевтичните 
компании.

Цена (НСА) на недистрибутивна единица клас А за 16.06.2010 г.

                                                               Pioneer Funds и Pioneer P.F.  
Pioneer Funds и 

Pioneer P.F.  
USD клас EUR клас 

Pioneer Funds - Aмерикански Фонд Пайъниър
Pioneer Funds - Акции от  евро Средиземноморския регион 

и Развиваща се Европа
Pioneer Funds - Японски акции 

Pioneer Funds - Акции на развиващи се пазари
Pioneer Funds - Акции Велик Китай 

Pioneer Funds - Акции от Тихоокеанския Район без Япония
Pioneer Funds - Европейски компании с малка капитализация  

Pioneer Funds - Американски компании със средна капитализация 
Pioneer Funds - Водещи Европейски Компании 

Pioneer Funds - Световни тенденции
Pioneer Funds - Облигации на развиващи се пазари 

Pioneer Funds - Американски Високодоходен
Pioneer Funds - Стратегически доход

Pioneer Funds - Eвропейски корпоративни облигации
Pioneer Funds - Европейски облигации

Pioneer Funds - Краткосрочен в щатски долари
Pioneer Funds - Краткосрочен в евро
Pioneer Funds - Глобален селективен

Pioneer P.F. - Eвро Защитен
Pioneer P.F. - Глобален дефанзивен

Pioneer P.F. - Глобален дефанзивен плюс
Pioneer P.F. - Глобален динамичен

Pioneer P.F. - Глобален прогресивен 
Pioneer Funds - Стоков Алфа

Pioneer Funds - Глобални Oблигации Агрегатен
Pioneer Funds - Европейски акции стойност

Pioneer Funds - Американски –ръст- проучвателен
Pioneer Funds - Глобален гъвкав

Pioneer Funds - Абсолютна доходност равновесен
Общо активи от директни продажби на Pioneer Funds и Pioneer 
P.F. в България (без продукт Авангард)

С условията за инвестиране в Pioneer Funds (Фондове “Пaйъниър”) и Pioneer P.F. (Пайъниър П.Ф.) 
можете да се запознаете  във всички клонове на УниКРЕдиТ БУлБАнК Ад или на адрес www.
pioneerinvestments.cz/bg, УниКредит Булбанк Ад създаде безплатната телефонна  линия 
0 800 14 000 (Телефонната линия е на цената на един градски разговор, независимо откъде 
се обаждате.). Предишните резултати от дейността на Фонда нямат по необходимост 
връзка с бъдещите резултати от тази дейност. Стойността на инвестициите и доходът 
от тях могат да се повишат, но и понижат без гаранция за печалба и при съществуването 
на риск за инвеститорите да не си възстановят пълния размер на вложените от тях 
средства. инвестициите във Фонда не са гарантирани от гаранционен фонд, създаден от 
държавата, или с друг вид гаранция.

5 4,06

22,46 18,24
2,44 1,98
9,46 7,68
10,88 8,83
7,82 6,35
10,08 8,19
7,12 5,78
5,85 4,75
5,26 4,27
11,6 9,42
8,31 6,75
8,52 6,91
8,66 7,03
9,39 7,62
5,95 4,83
7,49 6,08
 50,64
 55,02
7,41 6,02
5,85 4,75
 45,83
 34,97
55,96 45,44
80,38 65,26
 65,81
93,11 75,59
85,03 69,04
 53,44

€ 84 080 124 

3.5
▶ млрд. eUr беше стой-
ността на емитирани-
те от испанското пра-
вителство облигации

та беше отчетено и при 
останалите така наречени 
периферни европейски 
държави. При книжата с 
матуритет 2020 г. малка 
доходност имаха порту-
галските, които се пони-
жиха с 0.22% до 5.581%, 
и гръцките със спад от 
0.02% до 9.337%.
Действията, предприема-
ни от министър-предсе-
дателя на Испания Хосе 
Луис Родригес Сапатеро 
за съкращаване на бю-
джетния дефицит, имат 

MSCI Asia Pacific
Пунктове
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Мерни единици:  1 bu. соя = 27.216 кг ; 1 bu. царевица = 25.4016 кг ; 1USd  = 1 U.S. cent
1bu. овес = 15.4224 кг; 1 lb. = 0.4536 кг ; 1 cwt = 50 кг.; 1 gal. = 3.785 л ;  1 MT = 1000 кг

Борси:   CBOT - Чикагска стокова борса; CME - Чикагска търговска борса; 
NYBOT - Нюйоркска стокова борса; ASE - Австралийска стокова борса 

Източник: Bloomberg

Вид	 Борса	 Единица	 Цена	 3м.
Мед LME USD/т 6480,5 6505
Калай LME USD/т 17300 17600
Олово LME USD/т 1715 1739,75
Цинк LME USD/т 1727,5 1768
Алуминий LME USD/т 1950,5 1981
Никел LME USD/т 19685 19800
Алуминиева сплав LME USD/т 1900 1915

Вид	 Борса	 Единица	 Купува	 Продава
Злато LME USD/тр.у. 1243,3 1243,4
Сребро LME USD/тр.у. 18,675 18,8
Платина LME USD/тр.у. 1575,5 1581
Паладий LME USD/тр.у. 480 482
Родий LME USD/тр.у. 2375 2425

▶ Цени на благородни метали

▶ Спот цени на цветни метали

Вид	 Борса	 Единица	 Юни	 Юли
Суров петрол NYMEX USD/б 76,89 76,89
Брент ICE USD/б 78,32 76,2
Газьол ICE USD/т 678,75 678,75
Природен газ NYMEX USD/MMBtu 5,08 5,08
Бензин 95 NYMEX USD/т 711 -
Нафта NYMEX USD/т 663 -

Вид	 Разновидност	 Борса	 Единица	 Юни
Пшеница Soft Red CBT USD/т 175,82
Царевица Yellow CBT USD/т 148,92
Ечемик Feed ASX USD/т 180,73
Памук No.2 NYBOT USD/т 1760,14
Какао  NYBOT USD/т 2961,00
Кафе Arabica NYBOT USD/т 3541,67
Соя No.2 ICE USD/т 341,16
Захар White NYSE LIFFE USD/т 520,00

▶ Цени на петрол и петролни 
продукти

▶Фючърси на агрокултури

Валутният курс за митнически цели е курсът 
на БНБ определен в предпоследната сряда от 
месеца и публикуван този или на следващия ден, 
който се използва през следващия календарен 
месец, освен ако не бъде заменен от курса 
определен по чл. 91 от ППЗМ. Курсовете сa 
валидни до 24.00 часа на 30.06.2010.

„Ти Би Ай Асет Мениджмънт” ЕАД - Цени при прехвърляне за дата 18.06.2010 г.

ПРЕХВЪРЛЯНЕ ОТ:

ПРЕХВЪРЛЯНЕ В:
Ти Би Ай  Евробонд

(Емисионна 
ст-ст)

Ти Би Ай Комфорт
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Хармония
(Емисионна 

ст-ст)

Ти Би Ай Динамик
(Емисионна

 ст-ст)
Ти Би Ай Евробонд  
Ти Би Ай Комфорт
Ти Би Ай Хармония
Ти Би Ай Динамик
Цените са в лева и са валидни за поръчки, подадени предишния работен ден. Разходите за емитиране на една акция 
или един дял са включени в горепосочените цени.
Цената на обратно изкупуване на една акция/един дял на съответния фонд, от който е прехвърлянето е равна на 
Нетната стойност на активите на една акция или на един дял на този фонд.

16.06.2010	г.

156,35 155,59 154,83 154,45 152,54 152,54   
11,73 11,67 11,61 11,58 11,44 11,44   
85,25 84,84 84,43 84,01 82,77 82,77   
99,47 98,98 98,50 98,02 96,57 96,57   
775,80 772,03 768,26 764,50 753,20 753,20   
160,48 159,72 158,95 158,19 152,84 152,84   
79,87 79,49 79,10 78,72 76,80 76,80   
158,37 157,61 156,85 156,09 152,28 152,28   
296,26 294,85 293,44 292,03 282,15 282,15   
189,66 188,76 187,86 186,95 180,63 180,63   
231,92 230,82 229,72 228,61 220,88 220,88   
82,12 81,73 81,34 80,95 78,21 78,21   
227,57 226,48 225,40 224,32 216,73 216,73   

до	15	ч.	на	16.06.2010	г.

За	дата	17.06.2010	г.

Фондове,	управлявани	от		 Клас		 Валута	 Емисионна	стойност		 Цена	при	
"Пайъниър	Инвестмънтс	Австрия"	 дялови	 	 (нетна	стойност	на		 обратно	изкупуване
	 единици	 	 активите	на	единица		 	(нетна	стойност	на	
	 	 	 +	такса	за	издаване)	 активите	на	единица)

Фондове Пайъниър Австрия 
Гарантирана кошница 2010 ИР* EUR 1095,79 1128,66

Дялови единици от фондовете, управлявани от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, могат да бъдат придобивани чрез следните клонове на 
“Ейч Ви Би Банк Биохим” АД: “Аксаков” №5 - отдел “Частно банкиране”, “Централен”, “Батемберг”, “Европа”, “Витоша”, “Южен парк” (София), 
“Варна”, “Пловдив” и “Бургас”. Предишни резултати на фондовете не гарантират същото представяне в бъдеще. Стойността на инвестицията 
и доходът от нея могат да се увеличат или да намалеят и няма гаранци - от Пайъниър Инвестмънтс Австрия, групата на “Банк Аустрия 
Кредитанщалт” или друго трето лице - за възвращаемост на първоначално инвестираните суми. 
*Изцяло	реинвестиращи

▶ Котировки на взаимните фондове
Фонд

Тип  Ем. ст/ст  ЦОИ     Доходност и Риск  
       От началото   Стандартно За последните  От началото Начало на публ. 
       на годината  отклонение 12 мес.  на публ. предл. предлагане
       (не се анюализира)    (анюализирана) 
 за поръчки за поръчки за поръчки след края преди края       
 над 20000 лв от 2000 до 20000 под 2000 лв  на 2-та год. на 2-та год.

Аврора Капитал АД
Аврора кепитъл - балансиран
Аврора кепитъл - global commodity fund
ДФ Аврора Кепитъл Югоизточна Европа
Актива Асет Мениджмънт АД 
Дф Актива Високодоходен
ДФ Актива Балансиран
Астра Асет Мениджмънт АД 

ДФ Астра Кеш
ДФ Астра Баланс
ДФ Астра Плюс
БенчМарк Асет Мениджмънт АД 
ДФ БенчМарк Фонд-1 Акции и Облигации
ИД БенчМарк Фонд-2 Акции
ДФ БенчМарк Фонд-3 Сектор Недвижими Имоти
ДФ БенчМарк Фонд-4 Енергетика
ДФ БенчМарк Фонд-5 ЦИЕ
БенчМарк Фонд-6 Паричен
Болкан Капитал Мениджмънт АД
ДФ БКМ Балансиран Капитал
ДФ Европа
ДФ Балкани
Варчев Мениджинг Къмпани ЕАД
ДФ Варчев високодоходен фонд
ДФ Варчев Балансиран фонд
ДСК Управление на активи АД 
ДФ ДСК Стандарт
ДФ ДСК Баланс
ДФ ДСК Растеж
ДФ ДСК Имоти
ДФ „ДСК Евро Актив”
Елана Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Елана Балансиран Евро Фонд
ДФ Елана Балансиран Доларов Фонд
ИД Елана Високодоходен Фонд
ДФ Елана Фонд Паричен Пазар
ДФ Елана Долар Фонд
ДФ Еврофонд
Златен Лев Капитал АД 
ИД Златен лев 

ДФ Златен лев Индекс 30  
Капман Асет Мениджмънт АД 

ДФ Капман Фикс 
ИД Капман Капитал
ДФ Капман Макс
Карол Капитал Мениджмънт ЕАД 
ИД Адванс Инвест
ДФ Адванс Източна Европа
Адванс IPО Фонд 
КД Инвестмънтс ЕАД
ДФ КД Облигации България
ИД КД Пеликан
ДФ КД Акции България
КТБ Асет Мениджмънт АД 

КТБ Балансиран Фонд
КТБ Фонд Акции
ОББ Асет Мениджмънт АД
ДФ ОББ Платинум Облигации
ИД ОББ Балансиран Фонд
ДФ ОББ Премиум Акции
ДФ ОББ Патримониум Земя
Оверон Финанс АД
ДФ Оверон ПРЕСТО
ПФБК Асет Мениджмънт АД 

ДФ ПИБ- Авангард
ДФ ПИБ- Класик
ДФ ПИБ- Гарант
Райфайзен Асет Мениджмънт (България) ЕАД  
Райфайзен (България) Фонд Паричен Пазар
Райфайзен (България)  Фонд Облигации
Райфайзен (България)  Балансиран Фонд
Райфайзен (България) Фонд Акции
Райфайзен (България) Балансиран Доларов Фонд
Райфайзен (България) Фонд Защитена Инвестиция в Евро

Свободен период от 29.04.2010 до 8.05.2010
Лимитиран период” от 9.05.2010 до 7.08.2010

Сентинел Асет Мениджмънт АД
Договорен фонд Сентинел - Рапид
Договорен фонд Сентинел - Принсипал

Стандарт Асет Мениджмънт АД
ДФ Стандарт Инв. Балансиран Фонд
ДФ Стандарт Инв. Високодоходен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Международен Фонд
ДФ Стандарт Инв. Консервативен Фонд
Статус Капитал АД  

Статус Нови Акции
Статус Финанси

ДФ Статус Глобал ETFs
Ти Би Ай Асет Мениджмънт ЕАД 
ИД Ти Би Ай Евробонд
ДФ Ти Би Ай Комфорт
ДФ Ти Би Ай Хармония
ДФ Ти Би Ай Динамик
ДФ Ти Би Ай Съкровище
ЦКБ Асетс Мениджмънт ЕАД 
ЦКБ Лидер
ЦКБ Актив
ЦКБ Гарант
Юг Маркет Фонд Мениджмънт АД 
ДФ Юг Маркет Максимум
ДФ Юг Маркет Оптимум

Източник: БАУД (www.baud.bg)  

балансиран 4.7320 4.7557  4.9213 4.7320 4.6374   -8.10% 14.53% -12.38% -26.73% 21.01.2008
фонд в акции 6.6404 6.6736  6.9060 6.6404 6.5076   -6.26% 14.33% -10.43% -15.68% 23.01.2008
високодоходен 10.1150 10.2667  10.5196 0.0000 0.0000   0.55% N/A N/A N/A 23.09.2009
             
фонд в акции 2.2498    2.2498    -9.73% 27.38% -3.43% -58.94% 12.11.2007
балансиран 2.6738    2.6738    -10.11% 23.95% -6.01% -52.45% 12.11.2007

паричен пазар 11.0928  11.0873  11.0707 11.0818 11.0818 11.0873 3.21% 0.13% 6.85% 6.30% 06.10.2008
балансиран 10.6844  10.6312  10.5249 10.5780  0.0000 -0.73% 4.60% 6.53% 3.74% 06.10.2008
фонд в акции 9.7394  9.6909  9.5455 9.5940  0.0000 -5.74% 8.35% 3.05% -1.86% 06.10.2008
             
балансиран 13.3535    13.2213    -1.49% 6.45% 5.36% 6.38% 14.12.2005
фонд в акции 7.9316    7.8531    -6.25% 13.44% -1.02% -4.90% 01.03.2006
фонд в акции 4.9851    4.9357    -15.68% 10.52% -11.74% -16.26% 21.06.2006
фонд в акции 8.0087    7.7754    -1.83% 13.92% 7.64% -10.08% 05.02.2008
фонд в акции 10.7692    10.4555    1.89% 11.22% 9.88% 1.90% 05.02.2008
паричен пазар 11.7946    11.7946    3.97% 0.21% 8.94% 8.42% 03.06.2008
     до 2 г.  над 2 г.      
фонд в облигаци 80.4819    80.2002  80.4819  -2.95% 2.59% 3.50% -5.46% 20.11.2006
фонд в акции 46.8026    46.5686  46.8026  -9.82% 2.39% -6.94% -14.89% 20.11.2006
фонд в акции 65.5068    65.1793  65.5068  -4.98% 4.74% 6.88% -12.75% 03.10.2007
             
фонд в акции 99.5553    98.0731    -3.75% 1.31% -1.72% -0.35% 04.01.2007
балансиран 81.0869    79.8797    -2.83% 2.48% -3.21% -7.27% 25.06.2007
             
фонд в облигаци 1.29106    1.28848    3.29% 0.82% 6.53% 5.75% 01.12.2005
балансиран 1.05645    1.05013    -2.12% 6.04% 4.32% 1.15% 01.12.2005
фонд в акции 0.72885    0.71802    -6.76% 13.72% 7.64% -7.30% 01.03.2006
фонд в акции 0.72869    0.72433    -0.72% 1.97% 2.39% -13.06% 07.03.2008
ниско рисков 1.04163    1.03851    1.54% 0.38% 3.61% 3.54% 07.05.2009

балансиран 100.0884    99.0924    -3.06% 9.49% 4.26% -0.09% 07.12.2005
балансиран 106.6985    105.6369    -3.25% 8.32% 1.70% 1.41% 06.03.2006
фонд в акции 85.2664    83.9970    -5.87% 13.89% 5.73% -1.83% 20.06.2005
паричен пазар 119.6694    119.6694    4.17% 0.60% 6.32% 7.06% 31.10.2007
ниско рисков 93.0705    92.6986    3.09% 2.94% -5.71% -3.03% 01.02.2008
ниско рисков 104.8099  104.7052  104.3911  104.7052  2.23% N/A N/A 4.88% 01.07.2009

балансиран 4.5047     4.4777     -8.40% 10.11% 1.07%*** 4.38% 08.07.1999
 до 100 000 лв от 100 001 до 1 000 000 лв.  над 1 000 000 лв.
фонд в акции 0.9154  0.9108   0.9086  0.9040     -13.98% 17.24% -3.22%*** -8.99% 01.06.2009
             
ниско рисков 10.0100    0.0000    N/A N/A N/A N/A 01.06.2010
балансиран 17.3091     17.1883     -7.59% 8.42% -4.74% 10.11% 28.09.2004
фонд в акции 10.7997    10.6495     -11.51% 12.57% -8.01% 1.59% 05.01.2006
             
фонд в акции 1.1913     1.1737     -8.05% 13.92% 6.71% 1.84% 10.05.2004
фонд в акции 0.7572     0.7460    8.52% 21.20% 23.51% -7.61% 04.10.2006
фонд в акции 0.9279     0.9142    5.82% 20.64% 3.99% -3.44% 23.11.2007
 до 100 000 лв.  над 100 000 лв.          
фонд в облигаци 129.9742  129.7799  129.5209    2.83% 3.34% 5.39% 6.47% 04.05.2006
балансиран 14.3454  14.3454  14.2034    -4.67% 8.38% -1.71% 2.17% 17.12.2004
фонд в акции 0.7281  0.7209  0.7138    -2.83% 15.66% 6.65% -7.85% 04.05.2006
             
балансиран 779.0739    773.2454    -0.10% 6.68% 12.98% -10.58% 09.05.2008
фонд в акции 699.2503    694.0190    -1.37% 8.26% 15.76% -14.36% 09.05.2008
             
фонд в облигаци 11.1139    11.1139    2.25% 1.98% 4.78% 2.44% 30.01.2006
балансиран 115.7319    115.7319    -3.57% 7.26% 4.31% 1.61% 30.01.2005
фонд в акции 6.4166    6.4166    -8.90% 16.24% 11.24% -9.63% 30.01.2006
фонд в акции 9.9425    9.9425    -1.26% 1.96% 0.33% -0.42% 30.01.2009
             
фонд в акции 8.6146    0.0000    N/A N/A N/A N/A 25.06.2009
 за поръчки до 100 000 лв  за поръчки над 100 000 лв          
фонд в акции 0.5059  0.5034  0.5009    -3.89% 7.66% 0.61% -23.42% 19.11.2007
балансиран 0.7320  0.7294  0.7268    -1.94% 3.73% 1.57% -11.54% 19.11.2007
ниско рисков 0.9854  0.9839  0.9824    2.17% 1.60% 6.40% -0.63% 19.11.2007
 до 50 000 лв / 40000 USD  над 50 000 лв / 40000 USD          
консервативен 1.2451  1.2432 1.2413    2.79% 0.38% 7.27% 5.25% 16.03.2006
консервативен 1.2707  1.2669 1.2631    3.67% 1.12% 8.43% 5.72% 16.03.2006
балансиран 0.8629  0.8595 0.8561    -0.75% 4.81% 1.69% -3.50% 16.03.2006
фонд в акции 0.6437  0.6405 0.6373    -4.60% 9.13% -0.88% -9.94% 16.03.2006
балансиран 0.7451  0.7421 0.7391    -2.38% 6.13% -1.49% -11.94% 11.02.2008
консервативен            19.01.2010
 0.0000  0.0000 0.0000    N/A N/A N/A N/A 
 1.0179  1.0179 0.9670    N/A N/A N/A N/A 

паричен пазар 1.1688   1.1688    2.02% 0.22% 4.14% 3.67% 15.11.2005
балансиран 1.0172   до 90 дни  над 90 дни  0.28% 3.88% 7.37% 0.15% 12.09.2005
    1.0020  1.0121      

балансиран 7.1296   7.1296    -13.21% 12.42% 0.06% -7.57% 01.03.2006
фонд в акции 6.1865   6.1865    -11.76% 14.95% 3.90% -10.57% 01.03.2006
фонд в акции 2.8756   2.8756    2.54% 15.61% 9.73% -32.24% 05.04.2007
консервативен 10.3809   10.3809    -0.46% 1.81% 1.06% 2.50% 12.12.2008
 клас А за поръчки клас А за поръчки клас А за поръчки клас  В Клас А          Клас В при изпълнена      Клас В при прекратена
 до 20000 лв над 20000 до 300000 над 300000    инв. схема инв. схема
фонд в акции 0.7549 0.7511 0.7493 0.7437 0.7437 0.7474  0.7288 2.49% 12.94% 5.79% -7.01% 22.05.2006
фонд в акции 0.4128 0.4108 0.7493 0.4067 0.4067 0.4087  0.3986 -1.05% 17.90% 20.40% -24.99% 02.05.2007
 за поръчки до 250 000 евро  за поръчки над 250 000 евро  Цена        
фонд в акции 102.9590  101.6941  100.9352    N/A N/A N/A N/A 03.05.2010

фонд в облигаци 318.6332    318.1553    2.10% 0.23% 4.87% 7.26% 17.11.2003
ниско рисков 13.0690    13.0037    0.76% 2.86% 6.74% 6.17% 27.12.2005
балансиран 11.7709    11.6532    -2.17% 5.83% 5.47% 3.71% 27.12.2005
фонд в акции 8.0511    7.9706    -6.63% 11.71% 5.33% -4.48% 07.09.2005
балансиран 20.4327    20.4327    0.75% 3.71% 4.67% 0.80% 08.10.2007
             
фонд в акции 6.4012    6.3962    -5.41% 9.77% 4.96% -13.63% 01.06.2007
балансиран 7.7683    7.7295    -4.60% 9.79% 6.90% -7.96% 01.06.2007
консервативен 11.2865    11.2584    3.80% 3.24% 9.40% 4.35% 04.09.2007
             
фонд в акции 1.1635    1.1402    -4.90% 6.43% -1.66% 4.12% 18.09.2006
балансиран 1.0266    1.0163    -2.54% 3.76% 0.63% 1.31% 10.06.2008

Взаимен	фонд
Нетна	стойност	
на	активите	на	

дял	(НСАД)

Емисионна	
стойност		

(цена	при	покупка)

Цена	при	
обратно	

изкупуване
Цени	за	1	дял	за	17/06/2010

ОТП Централно-европейски фонд в акции € 1,106199 € 1,128323 € 1,100668
ОТП Международен фонд в акции - Ю Би Ес 
Фонд на фондовете € 0,894202 € 0,912086 € 0,889731

ОТП - Ди Ви Ес Фонд на Фондовете в акции 
от развиващи се пазари € 0,834620 € 0,851312 € 0,830447

Цените са валидни за поръчки, подадени на 14/06/2010 г.  Включените в цените разходи са както 
следва: при придобиване - 2.00% от НСАД, но не по-малко от 10 евро (левовата им равностойност) 
по една поръчка; при обратно изкипиване - 0.50% от НСАД. 

Цени	за	1	дял	за	18/06/2010
ДСК Фонд Паричен Пазар 1,129427  лв. 1,129427 лв. 1,129427  лв.
Цените са валидни за поръчки подадени на 18/06/2010 г. Няма разходи при емитиране и обратно 
изкупуване на дялове на фонда. Информация може да се получи от Call Center на “Банка ДСК” ЕАД на 
тел. 0700 10 375 на цената на един градски разговор и на интернет страниците www.dskbank.bg и 
www.otpbank.hu 

Валута	 Код	 За		 Стойност	
Currency	 Code	 For	 Rate	
Австралийски долар AUD 1 1,3511
Бразилски реал BRL 10 8,7003
Канадски долар CAD 1 1,5236
Швейцарски франк CHF 1 1,3927
Китайски ренминби юан CNY 10 2,3347
Чешка крона CZK 100 7,6023
Датска крона DKK 10 2,6286
Естонска крона EEK 10 1,2500
Британска лира GBP 1 2,2794
Хонконгски долар HKD 10 2,0432
Хърватска куна HRK 10 2,6929
Унгарски форинт HUF 1000 6,9976
Индонезийска рупия IDR 10000 1,7340
Исландска крона ISK 100 3,4386
Японска йена JPY 1000 6,7442
Южнокорейски вон KRW 100 1,7387
Литовски литаc LTL 1000 1,3679
Латвийски лат LVL 10 5,6645
Мексиканско песо MXN 1 2,7648
Малайзийски рингит MYR 10 1,2414
Норвежка крона NOK 10 4,9009
Новозеландски долар NZD 10 2,5068
Филипинско песо PHP 10 1,0799
Полска злота PLN 100 3,4831
Нова румънска лея RON 10 4,7902
Руска рубла RUB 10 4,6606
Шведска крона SEK 100 5,1769
Сингапурски долар SGD 10 2,0357
Словашка крона SKK 10 1,1413
Тайландски бат THB 100 4,9265
Нова турска лира TRY 10 1,0072
Щатски долар USD 1 1,5940
Южноафрикански ранд ZAR 10 2,0438

▶ Курсове за 
митнически  
оценки

Валута	 Код	 За		 Стойност	 Разлика
Currency	 Code	 For	 Rate	 Difference
ЕВРо	 EUR	 1	 1,96	 0
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1 1,36953 -0,00192
БРАЗИЛСКИ РЕАЛ BRL 10 8,88933 0,01855
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1 1,54391 -0,00453
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1 1,41953 0,01124
КИТАйСКИ РЕНМИНБИ ЮАН CNY 10 2,31657 -0,01513
ЧЕШКА КРОНА CZK 100 7,60106 0,00295
ДАТСКА КРОНА DKK 10 2,62926 -0,00018
ЕСТОНСКА КРОНА EEK 10 1,25000 0,00000
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 1 2,34259 -0,01142
ХОНКОНГСКИ ДОЛАР HKD 10 2,03100 -0,01361
ХЪРВАТСКА КУНА HRK 10 2,71455 0,00302
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 1000 7,00487 0,04635
ИНДОНЕЗИйСКА РУПИЯ IDR 10000 1,73373 -0,00405
ИНДИйСКА РУПИЯ INR 100 3,41648 -0,00508
ИСЛАНДСКА КРОНА ISK 1000 6,74424 0,00000
ЯПОНСКА йЕНА JPY 100 1,73251 -0,01143
ЮжНОКОРЕйСКИ ВОН KRW 1000 1,30413 -0,01096
ЛИТОВСКИ ЛИТАC LTL 10 5,66448 0,00000
ЛАТВИйСКИ ЛАТ LVL 1 2,76403 -0,00118
МЕКСИКАНСКО ПЕСО MXN 10 1,26031 -0,00029
МАЛАйЗИйСКИ РИНГИТ MYR 10 4,86102 -0,02269
НОРВЕжКА КРОНА NOK 10 2,48501 0,00236
НОВОЗЕЛАНДСКИ ДОЛАР NZD 1 1,10956 0,00150
ФИЛИПИНСКО ПЕСО PHP 100 3,42515 -0,02064
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 10 4,79888 0,01982
НОВА РУМЪНСКА ЛЕЯ RON 10 4,61771 0,00055
РУСКА РУБЛА RUB 100 5,11810 0,01815
ШВЕДСКА КРОНА SEK 10 2,04286 0,00583
СИНГАПУРСКИ ДОЛАР SGD 1 1,13678 -0,00424
ТАйЛАНДСКИ БАТ THB 100 4,88201 -0,03263
НОВА ТУРСКА ЛИРА TRY 1 1,01296 -0,00090
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1 1,58200 -0,01108
ЮжНОАФРИКАНСКИ РАНД ZAR 10 2,08854 0,00423
ЗЛАТО (1 ТРОй УНЦИЯ) XAU 1 1952,51000 -13,18000

▶ Kурсове на чуждестранни валути

Обменни курсове на чуждестранните валути към левa за 18.06.2010 година. 
Тези курсове се основават на чл. 29, ал. 2 от Закона за БНБ и референтните курсове на ЕЦБ 
за съответния ден, и се прилагат за целите на статистическата и счетоводната отчетност.

ВАЛУТА	 Код	 Купува	 Продава		 Hай-висока	 Hай-ниска
Currency	 Code	 Buy	 Sell	 High	 Low
ЩАТСКИ ДОЛАР USD 1,2395 1,2396 1,241 1,2242
БРИТАНСКА ЛИРА GBP 0,83608 0,8362 0,83821 0,83388
ЯПОНСКА йЕНА JPY 112,58 112,61 113,19 111,65
ШВЕйЦАРСКИ ФРАНК CHF 1,3773 1,3774 1,3928 1,3759
НОРВЕжКА КРОНА NOK 7,8693 7,8722 7,8965 7,861
ШВЕДСКА КРОНА SEK 9,5865 9,5905 9,6241 9,5666
КАНАДСКИ ДОЛАР CAD 1,2724 1,273 1,2735 1,2599
АВСТРАЛИйСКИ ДОЛАР AUD 1,4303 1,4309 1,432 1,4243
УНГАРСКИ ФОРИНТ HUF 278,87 279,23 281,54 278,03
ЧЕШКА КРОНА CZK 25,699 25,744 25,833 25,654
РУСКА РУБЛА RUB 38,2923 38,3424 38,3838 38,1989
ПОЛСКА ЗЛОТА PLN 4,072 4,0741 4,1008 4,0632

▶ Валути спрямо евро 

Най-високият курс е най-високият курс купува, най-ниският - най-ниският курс продава. 
 Данни от 17.00 ч българско време на 17.06.2010 г.

Договорен фонд

Стойност	за	един	дял	17.06.2010	г Доходност

Емисионна 
стойност

Цена на обр. изк. От началото на 
годината За последните 12 

месеца
до 90 дни над 90 дни (Не се анюализира)

Сентинел	-	Принсипал 1.0172	лв. 1.0020	лв. 1.0121	лв. 0.28% 7.37%

Сентинел	-	Рапид 1.1688		лв. 1.1688		лв. 2.02% 4.14%

За ДФ „Сентинел – Принсипал” разходите по емитирането в размер на 0,5 % и по обратното изкупуване в размер на  
1 % от НСА на един дял са включени в емисионната стойност, респективно в цената на обратно изкупуване за дялове, 
държани по-малко от 90 дни. За ДФ „Сентинел – Рапид” емисионната стойност и цената на обратно изкупуване са 
равни на НСА на един дял.

Цените	са	валидни	за	поръчки,	подадени	на	16	юни	2010	г.

N/A 13.2454 11.9887 8.2000
319.7484 N/A 11.9475 8.1719
321.3416 13.1343 N/A 8.1316
321.3416 13.1343 11.8886 N/A
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СЪОБЩЕНИЕ ЗА ПРОДАЖБА ЧРЕЗ ТЪРГ С ТАЙНО НАДДАВАНЕ 
№ РД-48-16/03.06.2010г.

Подписаният КАМЕН КУТМАНОВ, публичен изпълнител при Териториал-
на дирекция гр. Пловдив Офис гр. Пловдив, съобщавам, че по изпълнително 
дело № 10236/2006 по описа на същата дирекция ще се проведе търг с 
тайно наддаване, по реда на чл. 251 - чл. 254 от ДОПК, в сградата на ТД 
- гр. Пловдив, гр. Пловдив, бул. „Скопие” № 106, на 30.06.2010г., от 11.30 ч. 
на следните движими вещи: 

група 1- 06PV000202-Нишкова ерозийна машина AGIE  с ЦПУ- работеща 
в добро състояние, при първоначална цена 8750.00лв.

група 2-06PV000203-Е.Преса 40т.- работеща в добро състояние, при 
първоначална цена 1750.00лв.

група 3-06PV000204- Е.Преса 63т. А- работеща в добро състояние, при 
първоначална цена 2750.00лв. 

Огледът на вещите ще се извършва всеки присъствен ден от 21.06.2010 
г. до 25.06.2010 г., от 9.00 ч. до 16.00 ч., на адрес: гр.Пловдив,ул. “Асе-
новградско шосе”1/бившата сграда на ЗЗУ/.

Предложенията за участие в търга се подават в сградата на Терито-
риална дирекция гр. Пловдив, гр. Пловдив, бул. „Скопие” № 106/в сградата 
на Дирекция „СЪБИРАНЕ” при ТД-НАП-Пловдив/ всеки присъствен ден от 
21.06.2010г. до 28.06. 2010г., от 9.00 ч. до 16.30ч. 

Разглеждането на предложенията ще се извърши на 30.06.2010г. от 
11.30ч., в сградата на Териториална дирекция гр. Пловдив , гр. Пловдив, 
бул. „Скопие” № 106/в сградата на Дирекция „СЪБИРАНЕ” при ТД-НАП-
Пловдив/.

Депозитът за участие в търга, в размер на 20 на сто от обявената на-
чална продажна цена, се внася по банков път до 25.06.2010, в ТБ „ЮРОБАНК 
и ЕФ ДЖИ България” АД, IBAN: BG89BPBI79243387943101, BIC: BPBIBGSF.

Условията и правилата за провеждане на търга, както и списък на ве-
щите с тяхното описание и продажна цена са на разположение в сградата 
на ТД, гр. Пловдив, гр. Пловдив и на страницата на НАП в ИНТЕРНЕТ на 
адрес: www.nap.bg  

За контакти: телефон 032/935-181- К. Кутманов

СЪОБЩЕНИЕ ЗА ПРОДАЖБА ЧРЕЗ ТЪРГ С ТАЙНО НАДДАВАНЕ 
№ РД-48-17/03.06.2010г.

Подписаният КАМЕН КУТМАНОВ, публичен изпълнител при Територи-
ална дирекция гр. Пловдив Офис гр. Пловдив, съобщавам, че по изпълни-
телно дело № 13/2006 по описа на същата дирекция ще се проведе търг 
с тайно наддаване, по реда на чл. 251 - чл. 254 от ДОПК, в сградата на ТД 
- гр. Пловдив, гр. Пловдив, бул. „Скопие” № 106, на 30.06.2010г., от 15.30 ч. 
на следните движими вещи: 

група 1- 06PV000168-Обемно ерозийна машина- работеща в добро със-
тояние, при първоначална цена 4200.00лв.

група 2-06PV000172-Фреза-TOCFNGL20- работеща в добро състояние, 
при първоначална цена 2100.00лв.

Огледът на вещите ще се извършва всеки присъствен ден от 
21.06.2010 г. до 25.06.2010 г., от 9.00 ч. до 16.00 ч., на адрес: гр.Пловдив,ул. 
“Асеновградско шосе”1/бившата сграда на ЗЗУ/.

Предложенията за участие в търга се подават в сградата на Терито-
риална дирекция гр. Пловдив, гр. Пловдив, бул. „Скопие” № 106/в сградата 
на Дирекция „СЪБИРАНЕ” при ТД-НАП-Пловдив/ всеки присъствен ден от 
21.06.2010г. до 28.06. 2010г., от 9.00 ч. до 16.30ч. 

Разглеждането на предложенията ще се извърши на 30.06.2010г. от 
15.30ч., в сградата на Териториална дирекция гр. Пловдив , гр. Пловдив, 
бул. „Скопие” № 106/в сградата на Дирекция „СЪБИРАНЕ” при ТД-НАП-
Пловдив/.

Депозитът за участие в търга, в размер на 20 на сто от обявената на-
чална продажна цена, се внася по банков път до 25.06.2010, в ТБ „ЮРОБАНК 
и ЕФ ДЖИ България” АД, IBAN: BG89BPBI79243387943101, BIC: BPBIBGSF.

Условията и правилата за провеждане на търга, както и списък на ве-
щите с тяхното описание и продажна цена са на разположение в сградата 
на ТД, гр. Пловдив, гр. Пловдив и на страницата на НАП в ИНТЕРНЕТ на 
адрес: www.nap.bg  

За контакти: телефон 032/935-181- К. Кутманов

О Б Щ И Н А   С Т А Р А  З А Г О Р A
6000 СТАРА ЗАГОРА, бул.”Цар Симеон Велики” 107, тел.042/614 614, факс 042/25 91 32

 
на основание Заповед № РД-25-1681/14.06.2010 г. на Кмета на Община Стара Загора

                                                                
       Обявява:    

 публичен търг с явно наддаване за продажба на недвижими имоти, частна общинска   собственост, 
както следва:

№ 
по 

ред
Село, № на имота, квартал

Площ на 
имота   
/кв.м./

 Начална
Тръжна цена

/лева без ДДС/
    Депозит

/лева/
Стъпка  за
наддаване

/лева/

с. Пшеничево           
1 УПИ Іобщ., кв.39              1378    4 800 500 250       
 2 УПИ ІІобщ., кв.39             1490      5 200 500 300           
3 УПИ ІІІобщ., кв.39 1369 4 800                  500            250
4 УПИ ІVобщ., кв.39               1260 4 400 500  250

 5 УПИ Vобщ., кв.39                                         1328    4 600 500 250

6 УПИ VІобщ., кв.39           1344    4 700 500  250
7 УПИ VІІобщ., кв.39           1443 5 000 500  250
8  УПИ VІІІобщ., кв.39      1331          4 600         500   250

с. Калитиново

 9
 Земеделска земя с № на имота 016018; НТП 
- нива, категория  – трета, местност 
„Герена” 

3.672 дка   3 500 400 200

 с. Оряховица  
10 УПИ ІІІ-609общ., кв.63 3060  9 200 1 000 500
 11  УПИ І-620общ., кв.64 7840 23 500 2 500  1 200  

гр.Стара Загора

12 ПИ №68850.526.1598, УПИ ІІІ-521 в кв.36 
„Голиш” по ПУП на гр. Стара Загора,  471 15 000  2 000   1 000

с. Колена
13 УПИ I-107, кв.23                920 12 600 1 500    700                 

гр. Стара Загора

14 ПИ No 68850.515.604, УПИ V-969, кв. 121 302 210 000       20 000  11 000

15 ПИ No 68850.515.611, УПИ ІІІ-971 и УПИ ІV-970, 
кв. 121 307 210 000 20 000  11 000

16

Гаражни клетки – частна общинска 
собственост, находящи се в УПИ  Vжс, 
кв.101 по плана на гр.Стара Загора, ул. 
„Хаджи Димитър Асенов”№2, вх.Б 
Гаражна клетка №13 със склад към нея, в 
подземния етаж

 гараж -17.78     
склад -  2.12 14 100  1 000 800

Гаражна клетка №14, в подземния етаж 17.57      12 600  1 000 700
Гаражна клетка № 16, в подземния етаж 18.18 13 100  1 000 700
Гаражна клетка №34, в подземния етаж 17.97 12 800  1 000  700
Гаражна клетка №38, в подземния етаж 18.41 13 100   1 000   700
Гаражна клетка №50, в пристройка към 
жилищен блок 22.53 16 200  1 000 850

Гаражна клетка №51, в пристройка към 
жилищен блок 22.03   15 700  1 000 800

Гаражна клетка №52, в пристройка към 
жилищен блок 22.03 15 700  1 000 800

Гаражна клетка №53, в пристройка към 
жилищен блок 22.03 15 700  1 000 800

Гаражна клетка №54, в пристройка към 
жилищен блок 22.03 15 700 1 000 800

  Депозитите за участие в търга се внасят по б.с/ка на община Стара Загора: “Юробанк И ЕФ Джи България” АД, 
BIC код: BPBIBGSF; IBAN: BG 45 BPBI 7935 3375 755 401  до 17.00 часа на  08.07.2010г.                          
  Търгът да се проведе на  12.07.2010г. от 10.00 часа. в Зала “Фоайе“ на  Общината.                               
  Тръжната документация да се предоставя на желаещите за участие в срок до 17.00.ч на 08.07.2010г.  от Цен-
тър за услуги и информация на общината – работно място 6, срещу 50 лева за всеки обект, внесени в касата 
на община Стара Загора. 
   Подаването на необходимите документи,  се извършва в деня на търга в часа, обявен за начало на търга пред 
Комисията.
Допълнителна информация на тел. 042/ 614 676.

За допълнителна информация  и заявки: тел.02/4395 853, e-mail: reklama@pari.bg

Цена за публикация: 
0.66 лв./колон мм/ без ДДС
Срок за подаване на заявките: до 11 ч. в 
деня преди публикация

Търгове, конкурси, Корпоративни  промени, Покани 
за обществени  поръчки, Търгови предложения Изменения по наредби, 

Процедури  по приватизация, Уведомления и  други обяви  от частната  и 
държавната сфера

КОРПОРАТИВНИ СЪОБЩЕНИя И ОБяВИ 
НА ДЪРЖАВНИ ИНСТИТУЦИИ
КОРПОРАТИВНИ СЪОБЩЕНИя И ОБяВИ 
НА ДЪРЖАВНИ ИНСТИТУЦИИ



Fiat Punto Еvo 1.4 Multiair щурмува пазарите
Еволюция в градски условия

АвтоПАРИ
Реклама:

Мария Секулова
msekulova@pari.bg

tel. 4395-872
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Двигател: 4-цилиндров бензинов
Работен обем: 1368 куб. см
Мощност: 105 к.с./77 кВ
Въртящ момент: 130 Нм при 4000 об./мин
Трансмисия: шестстепенна ръчна
Тегло: 1075 кг
Ускорение: 0-100 км/ч: 10.8 сек
Максимална скорост: 185 км/ч
Среден разход: 5.7 л/100 км
Емисии СО2 на км: 134 г
Цена на тестовия автомобил : 26 290 лв. 

Fiat Punto Evo

Журналист:

Драгомир Попов

Интериор
Дизайнът на арматур-
ното табло на новия Fiat 
Punto Evo е обновен, 
като подредбата на ин-
струментите е логична, 
макар и средната конзо-
ла да изглежда претру-
пана с копчета. Шестата 
предавка на скоростната 
кутия е запазена за 
Multiair двигателите на 
Fiat Punto.

Mutliair
Fiat лансират нова 
система за газоразпре-
деление, която подо-
брява циркулацията на 
флуидите в цилиндро-
вата глава на двигателя. 
Нововъведенията уве-
личават максималната 
мощност на двигателя 
и намаляват разхода на 
гориво до 7.5 л/100 км в 
градски условия.

Пазарът на нови автомобили е 
скучен. Дори на най-позитив-
но мислещия клиент понякога 
му идва до гуша от тривиални 
дизайнерски решения и марке-
тингови послания. И тогава пред 
погледа изникват моделите на 
Fiat. В България те са натоварени 
с полюсни мнения - от представи 
за ненадеждност до чиста любов. 
Истината е, че италианците ни-
кога не са правили обикновени 
автомобили. Все пак това е една 
от малкото фирми, успяла да въз-
роди по блестящ начин един от 
незабравимите си модели - 500.

Еволюцията 
настъпва сега
Когато става въпрос за Grande 
Punto, дългите обяснения са из-
лишни. На пазара от 2005 г. ком-
пактният хечбек имаше нужда от 
промяна. Всички очаквахме тя да 

дойде под формата на чисто нов 
модел. Вместо това Fiat просто 
замени думата Grande с трите 
букви Еvo и та-дааам - ето го 
обновения Fiat Punto Evo. Ево-
люция е много точно определе-
ние за случилото се с външния 
вид на Punto. Дизайнерите на 
Fiat са внесли несъществени, 
но много приятни корекции по 
външния вид. Променени са как-
то броните и цялото осветление 
на колата, така и радиаторната 
решетка и интериорът. Нов е и 
1.4-литровият бензинов двигател 
със система за променливо газо-
разпределение Multiair.

Градски легенди
Fiat Punto Evo е чистосърдечен 
автомобил, който не крие, че 
обича градския начин на живот. 
Дивата урбанистична джунгла 
и нейните аларми, сирени и 

пиянски скандали са задържа-
ни на дистанция от интериора 
на колата. Шумоизолацията е 
притеснително добра в Punto 
Evo. Влизайки вътре, рискувате 
да попаднете в сюрреалистич-
на атмосфера, която обърква 
сетивата. Оборотомерът е един-
ственият начин да разберете, че 
двигателят работи, а електроме-
ханичният усилвател е толкова 
лек, че когато засилите волана с 
един пръст, той прави половин 
оборот по инерция!

Интериор
Интериорът отговаря на свежо-
то излъчване на Punto Evo. По 
цялата дължина на арматурното 
табло е разположена декорация 
от перфориран материал, която 
се предлага в различен цвят в 
зависимост от тапицерията на 
седалките и нивото на оборуд-

ване.
Ергономичната форма на вола-

на е запазена от ерата на Grande 
Punto и заедно с кожената топка 
на скоростния лост осигурява 
сигурен захват. Ако ви се наложи 
да пътувате извън града обаче, 
не пропускайте да изключите 
системата City, за да втвърдите 
волана. В противен случай рис-
кувате да предизвикате нежелано 
заклащане на купето при висока 
скорост, което може да се ока-
же доста опасно. Окачването е 
ориентирано почти изцяло към 
павираните централни улици 
на града и може да ви се стори 
твърде меко и нестабилно на 
магистралата.

Ефективност
Благодарение на новия 1.4-ли-
тров Multiair двигател Punto Evo 
няма да си навлече гневни напад-

ки от природозащитниците. С 
мощността си от 105 к.с. и 130 
Нм въртящ момент еволюира-
лият автомобил се нуждае само 
от 7.5 литра бензин на всеки 
100 км в града. На магистралата 
резултатът е още по-впечатля-
ващ и се изразява в 4.7 л/100 км. 
Всички двигатели на Fiat Punto 
Evo, покриващи Евро 5 нормата 
за екологичност, са оборудвани 
със старт/стоп система, която 
деактивира двигателя, когато 
спрете в задръстване или на чер-
вен светофар. Той стартира авто-
матично веднага щом натиснете 
съединителя на 6-скоростната 
механична трансмисия. Пър-
воначално усещането е малко 
странно, но след няколко цикъла 
сетивата се адаптират и в съзна-
нието ви нахлуват наивни мисли, 
че сте ангажиран с проблемите 
на околната среда човек. 
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София се готви за 
метъл експлозия
Броени дни остават до 
фестивала Sofia Rocks, 
на който ще забият един 
от най-големите име-
на на световния метъл. 
Хедлайнери на двата дни 
на фестивала са Metallica 
и Rammstein, а с тях на 

една сцена ще се качат още 
Slayer, Anthrax, Stone Sour 
и още много големи имена 
от световната и българска-
та „тежка” музика. Орга-
низаторите на концертите 
от Balkan Enterntainment 
Company казаха, че поне 
50 хил. фенове ще се 
съберат на Националния 
стадион „Васил Лев-

ски”. Началото на феста 
ще бъде дадено в 15:30 
часа от българската банда 
Bastardolomey. След нея в 
16:45 на сцената излизат 
Anthrax, в 18:00 ще забият 
Megadeth, а в 19:15 идва 
времето на Slayer. Metallica 
ще зарадват феновете си с 
двучасово шоу от 21 часа 
българско време. 

Предстоящо

Кризата не успя  
да подмине и блуса
Група „Карамел” на бившия басист на „Сигнал” Румен Спасов  
се завръща на Bluezz Fest в Русе
Кризата не подмина и му-
зикалния бизнес. И една 
част от него, която не е чак 
толкова комерсиална - рока 
и блуса. Доказателство е 
тазгодишното издание на 
блус, джаз и рок фестивала 
Bluezz Fest, чийто домакин 
ще бъде Русе. Преди годи-
на той продължи 2 дни, а 
в програмата му имаше и 
изпълнителни извън Бъл-
гария. „През 2010 г. обаче 
фестът ще е само един ден, 
а заради кризата чужди из-
пълнители няма да има”, 
коментира организаторът 
на събитието Стайко Стай-
ков. Добрата новина е, че 
хедлайнерът на фестивала 
ще бъде група „Карамел” 
на бившия басист на ле-
гендите „Сигнал” Румен 
Спасов. Бандата се завръща 
след почти 8 години творче-
ско затишие и вече е почти 
готова с новия си албум, 
който трябва да се появи 
през есента. 

Бизнесът и „Карамел”
„Музиката е продукт като 
всеки друг и това иска съо-
бразяването му с пазарните 
условия. В случая това са 
желанията на феновете”, 
коментира Спасов. „Това е 
и големият проблем на по-
вечето музиканти - голяма 
част от тях са егоцентрици 
и свирят това, което искат 
те”, добавя той. По думите 
му „Карамел” ще се опита 
да направи обратното - да 
отговори на търсенето на 
пазара, с което да осигури 
пазар за албума си. 

Това кара Спасов да бъде 
оптимист за продажбите на 
тавата. „През най-силните 
си години със „Сигнал” в 
началото на 80-те години 
на миналия век продадохме 
над 300 хил. копия за малко 
повече от месец. Смятам, че 
това е постижимо и сега”, 
коментира той. 

Кризата
Музикалният бизнес се оп-
итва да преодолее и ефек-
тите на кризата, засега ус-
пешно. Доказателство са 
усилията на музикантите 
от „Карамел”. И органи-
заторите на Bluezz Fest. 
„И тази година фестива-
лът ще се проведе първо 

в Русе, а през есента - в 
Свищов и Бургас”, казва 
Стайков. Разликата е, че 
участниците са по-малко 
- тази година в крайдунав-
ския град ще забият общо 
5 банди, чиито стилове 
варират от джаз до рок. 
Разликата е само, че на 
седмото издание на фести-
вала чужди групи няма да 
има. Но на 19 юни от 18.30 
часа в Летния театър в Русе 
започва Bluezz Fest. Досега 
продажбите на билети вър-
вят добре, а максималният 
брой присъстващи е 1000 
души, колкото побира те-
атърът. 

Албумът
Албумът на „Карамел” е 
трябвало да излезе през 
май. „През цялото време 

по подготовката му обаче 
работихме в студио и кога-
то започнахме да се готвим 
за Bluezz Fest, видяхме, че 
на живо музиката ни звучи 
доста по-твърдо, отколкото 
сме си мислели”, разказва 
Спасов. Затова групата ре-
шава да отложи издаването 
на тавата си, за да може 
„да съберем идеите си и 
да подберем най-добрия 
материал”. „Все пак това е 
първият ни албум от почти 
10 години и искаме да се за-
върнем подобаващо”, казва 
Спасов. Първоначалният 
план е бил албумът да съ-
държа общо 12 песни, но в 
момента и това се обсъжда. 
„Искаме да вкараме целия 
Балкан в албума си - дори 
и етномотиви и ритми. Ис-
каме албумът да мирише на 

България - това е нещото, 
което би ни отличило от 
останалите”, казва Спасов. 

Новите  
технологии
Освен кризата новите тех-
нологии също оказват вли-
яние върху продажбите на 
музика. От една страна, тя е 
по-достъпна. От друга оба-
че - развитието на техноло-
гиите помага на пиратство-
то. Което промени модела 
на продажбите. „Хората 
вече си купуват албум само 
заради колекционерската 
стойност”, казва Спасов. 
Затова и „Карамел” пред-
виждат да направят нещо 
като ФСБ и да качат албума 
си в електронен вариант. 
Преди малко повече от ме-
сец култовата рок банда 

публикува безплатно он-
лайн албума си в знак на 
протест срещу липсата на 
финансиране. „Карамел” 
предвиждат да заснемат 
концерта си на Bluezz Fest 
в Русе и да го пуснат в 
YouTube, Facebook и всич-
ки останали съвременни 
канали. „Това е начинът за 
комуникация вече, но не 
мога да кажа дали пречи 
или помага”, коментира 
Спасов. 

Христо Ласков

Музиката е 
продукт като 

всеки друг и това 
иска съобразяването 
му с пазарните 
условия. В случая 
това са желанията 
на феновете. Това 
е и големият 
проблем на повечето 
музиканти - голяма 
част от тях са 
егоцентрици и 
свирят това, което 
искат те 1

▶ ден ще продължи таз-
годишното издание на 
Bluezz Fest
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Първата онлайн 
синематека е шанс за 
независимите  
режисьори

Ако създателят на Френс-
ката синематека Анри Лан-
глоа беше живял през XXI 
век, той несъмнено щеше 
да се казва Ефе Какарел. 
През 2007 г. турският пред-
приемач подари на света 
първата виртуална синема-
тека The Auteurs.

Идеята
The Auteurs е онлайн ки-
нотеатър, който показва 
независими и популярни, 
кратки и пълнометражни, 
експериментални и кон-
венционални, стари и нови 
филми от целия свят. По 
всяко време. Навсякъде. 
Всъщност сайтът е зами-
слен като социално пре-
живяване, където освен да 
търсиш, откриваш и гледаш 
филми, можеш да дискути-
раш и следиш всекидневно 
какво се случва в света на 
киното.

По ирония на съдбата Ка-
карел става кинофил едва 
впоследствие. Идеята се 
ражда през 2007 г., кога-
то възпитаникът на MIT, 
Standford и Goldman Sachs 
забелязва пазарна пролука 
- готов е да плати, а никой 

не му предлага да гледа 
„В настроение за любов” 
на екрана на своя лаптоп. 
Следва самото изпълнение. 
В края на 2007 г. Какарел 
успява да намери първи-
те дистрибутори, които да 
пуснат филмите си за гле-
дане онлайн. 

Партньорството със 
Celluloid Dreams, чийто 
каталог включва ленти на 
Жак Ривет, Александър Су-
коров, Джони То и наскоро 
арестувания и освободен 
ирански режисьор Джафар 
Панахи, му дава достъп до 
ценни заглавия, както и 
покритие във важни евро-
пейски държави. Въвежда 
сайта в Латинска Америка 
чрез Costa Films и започва 
да привлича внимание.

Успехът
През 2008 г. сключва дого-
вор с доайена на DVD раз-
пространението американ-
ската Criterion Collection. 
Така богатата колекция от 
признатите за най-качест-
вени и изпипани (по отно-
шение на коментари, бонус 
материали и т.н.) DVD-та 
в света става достъпен за 
всеки ревностен или едва 
прохождащ любител на 
киното. 

Следва привличането на 
Мартин Скорсезе и него-
вата компания за възста-

новяване на стари филми 
World Cinema Foundation 
и дори придобиването на 
The Weinstein Company за 
2.1 млрд. USD (отговорна 
за поредицата „страшни 
филми”). От тази есен съ-
държанието на сайта ще се 
„върти” и на PlayStation 3.

Диференциране
От май т.г. The Auteurs се 
подвизава под името Mubi. 
Старият домейн е запазен 
единствено за виртуални 
ретроспекции на избрани 
режисьори. Първата селек-
ция, която ще продължи до 
май 2011 г., е на творчест-

вото на поляка Анджей 
Вайда, а до края на юни 
може да се видят подбрани 
ленти на Такеши Китано. 
Новата марка Mubi, която 
Какарел мисли като него-
вото Sony, покрива целия 
останал каталог на компа-
нията, онлайн списанието 

В настроение за кино по всяко време
The Notebook и форума. 
Какарел сътрудничи с раз-
лични фестивали, най-тяс-
но сред които с Кан - тази 
година беше първото пара-
лелно реално и виртуално 
протичане на събитието.

Колко струва
Ако все още не сте запозна-
ти с филмите на тазгодиш-
ния носител на „Златната 
палма” от Кан Апичатпонг 
Верасетакул, това е попра-
вимо на Mubi. За България 
цената на един пълномет-
ражен филм е 2 EUR, а на 
късометражните - 1 EUR. 
„Наетите” филми може да 
се гледат цяла седмица. 
Неограничен абонамент 
за 1 месец струва 8 EUR, 
а всеки месец има и избор 
от безплатни заглавия (в 
момента 35).

Перспективи
Mubi е знак за това как се 
променя киноразпростране-
нието. Независимите филми 
вече може да получат зри-
телите, които заслужават, 
извън фестивалната сцена 
(повече от 40 000 са реги-
стрираните потребители на 
сайта). И все още не е късно 
възраждащото се българско 
кино също да заяви своето 
присъствие на Mubi и да 
получи повече гласност.

Марина Узунова

▶ В края на 2007 г. създателят на онлайн кинотеатъра Ефе Какарел успява  
да намери първите дистрибутори, които да пуснат филмите си

Господин Богоев, Фло-
римонт завърши успеш-
но поредния си обект 
и го реализира изцяло 
в продажби. Как успя-
вате въпреки кризата 
да финализирате дори 
предсрочно обектите си 
и да стартирате нови?

- Тайната е в устойчи-
вото развитие на бизнеса 
- ниска норма на печалба и 
правилно бюджетиране на 
разходите. Инвестираме в 
проучване и разработване 
на пазара и свободните 
ниши. Инвестираме и в кли-
ентите си. Конкурентите 
ни наричат това разходи 
– ние инвестиция. Разбира 
се не е маловажен и опитът, 
който сме натрупали през 
годините. От 2003 г. сме на 
пазара за недвижими имо-
ти. В нашето портфолио са 
имоти със застроена площ  
над 172 хил. кв. м в цялата 
страна. 

Предлагаме на клиентите 
си идеалната комбинация 
от инвестиция без риск, 
гарантирано финансиране, 
бързо и качествено строи-
телство и всичко това на 
разумна цена. Клиентите 
вече ни познават. Пора-
ди големия интерес, как-
то и бързата продажба на 
всички апартаменти във 
Florimont Mladost, започ-
нахме изграждането на 
нова секция. Tя ще бъде 
завършена в началото на 

Florimont завърши поредния си 
обект в Младост 4

Евгени Богоев,търговски 
директор Флоримонт

Как и защо някои компании завършват предсрочно и продават изцяло обектите си в момент на криза? 
Кой започва нов обект, когато конкурентите ги замразяват?

Florimont Mladost е жилищна сграда с търговски и офис площи, ситуи-
рана в един от най-бързо развиващите се райони на София.  Разполага с 10 
етажа с обща разгъната застроена площ от 25 000 кв.м. В сградата има 
91 апартамента и 39 ателиета,  два сутеренни етажа със 140 паркоместа, 
партерен етаж със 17 магазина и 23 офис помещения.  Апартаментите са 
разположени на 8 жилищни етажа, а магазините и офисите са ситуирани 
на партерното ниво. Сградата има подземен паркинг, като за удобство 
на живущите е изградена топла връзка към него.

2011 и апартаментите в нея 
вече се предлагат.

Какви са предимства-
та на обекта Florimont 
Mladost? 

- Всеки наш клиент има 
комплекс от причини да из-
бере нашия обект за дом на 
семейството си. Сградата ни 
Florimont Mladost е напълно 
завършена, с разрешително 
за ползване  (акт 16). Апар-
таментите се завършват до 
ключ, а купувачът не плаща 
допълнително за това. Цени-
те ни са конкурентни, Пред-
лагаме банкови гаранции 
- 100% сигурност, че обектът 
ще бъде завършен в срокове-
те и качеството, определени 
в предварителния договор. 
Като се вземат предвид и 
всички допълнителни екстри, 
цената на имотите излиза 
повече от разумна. Разпо-

лагаме с екип от експерти в 
областта на финансовите и 
кредитни консултации, оси-
гуряващи кредит при най-
добрите условия на пазара. 
В случай, че клиентът не 
получи обещаното финанси-
ране, Florimont връща всички 
суми, платени до момента. 
Дори предлагаме изкупуване 
на имота обратно на продаж-
ната му стойност. 

- В днешно време ин-
фраструктурата около 
обектите е належащ про-
блем за повечето строи-
тели. Как се справяте с 
това?

- По всички нови стандарти 
инфраструктурата около но-
вопострените сгради трябва 
да бъде напълно изградена, 
както и в близост да има дет-
ски градини, училища, голе-
ми търговски обекти, спирки 
на градския транспорт и раз-
влекателни комплекси. Ло-
кацията на Florimont Mladost 
ви предлага всичко това, а 
консултантите разполагат с 
детайлно описание на всич-
ки нужни и интересни обекти 
в района, точно разстояние 
и начин да стигнете до тях.

Смятате ли, че сега е 
точният момент за покуп-
ка на жилище?

- Ние като строителна ком-
пания знаем себестойността  
и смятаме, че значими спа-
дове от цените в момента 

не може да има. След при-
близително 17% спад през 
миналата година, задържа-
нето на цените на имотите 
на фона на икономическата 
ситуация в страната сочи, че 
пазарът вече се е стабили-
зирал и цените повече няма 
да падат. Както знаете, след 
криза обикновено следва 
инфлация, ето защо инве-
стирането в имот в правил-
ния момент е изключително 
умен ход с цел защита на 
спестяванията.  

- Според наблюдения-
та ви над пазарната си-
туация и поведението 
на клиентите, какви са 
тенденциите за 2010 при 
покупката на неджвим 
имот?

- Българинът малко по 
малко се превърна в инфор-
миран, взискателен купу-
вач, който знае какво търси 
и държи обслужването му 
да е на европейско ниво. 
Практиката на добрите ком-
пании по света да предос-
тавят на своите клиенти 
консултации с експертен 
персонал вече се прилага 
и у нас. Екипът ни предлага 
безплатна професионална 
консултация, която пести 
време, пари и ще предпаз-
ва от евентуални грешки 
при една от най-важните 
сделки в живота – покупка-
та на жилище.   За целта, 
всеки четвъртък в офиса 

на фирмата се организира 
семинар от 18.30 ч, на тема 
„Развитие и тенденции на 
пазара за недвижими имо-
ти.“  Екипът на Florimont е 
на разположение 7 дни в 
седмицата в случай на нуж-
да от консултация. След 
покупката на апартамент 
на разположение на кли-
ентите е и иконом, който 
може да ги облекчи при 
плащане на битови сметки, 
осигуряване на майстор, 

чистач или друг нужен за 
комфорта им персонал.

Какво ще посъветвате 
хората, които все още 
не са взели решение за 
покупка? 

- Да спрат да изплащат 
чужди жилища под формата 
на наеми, да използват бла-
гоприятния за тях момент 
в спада на пазарните цени 
и да се доверяват само на 
професионални съвети.

ПЛАТЕНО СъОБщЕНИЕ
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Еърсофт е сравнително 
нова игра за България, по-
зната от 2003 г. По своята 
същност тя е военноси-
мулативна игра. Това е 
поредното забавление на 
порасналите момчета, ко-
ито се връщат в детството 
си, играейки „на война”. 
Облечени във военни уни-
форми, с пушки на раменe, 
разделени на враждуващи 
отбори. 

Хоби
България има своята еър-
софт общност. Това, което 
нейните членове искат да 
подчертаят пред всички 
новобранци, е, че еърсофт 
е хоби. Играта не е комер-
сиализирана - не се плаща, 
за да се участва в нея, не 
се отдават оръжия под на-
ем. Този, който припознае 
еърсофт като свое хоби, 
е необходимо да направи 
пъвроначална инвестиция 
в екипировка и оръжие. 
Всяка седмица във форума 
се обявяват мястото и ча-

сът на следващата среща.

Концепция  
Еърсофт представлява ор-
ганизирани двубои - ед-
на фракция се бие срещу 
друга, понякога се съз-
дават по-сложни конфли-
кти, при които се бият 
няколко различни страни. 
Идеята е участниците да 
се поставят в ситуация, 
максимално близка до ре-
алните бойни условия. В 
нея всеки участник може 
на живо да изпита своята 
бойна подготовка, такти-
ка за военни действия и 
издръжливост. 

Честност
Играта се крепи на един 
основен принцип - чест-
ността. Тъй като използва-
ните оръжия не боядисват, 
както е при пейнтбола, 
от участниците се очаква 
да са честни, в случай че 
бъдат уцелени. 

При еърсофтa няма пе-
челивши или губещи - има 

изпълняване или неизпъл-
няване на мисии. Няма и 
награди. Но пък играещи-
те се възпитават на чест-
ност. Понякога новобран-
ците изпадат в подлъгващи 
състояния, при които си 
мислят, че са част от ком-
пютърна игра, при която 
основното е колко души си 
убил или ранил, а не какво 
се случва. След 3-4 игри 
обаче всички осъзнават, че 
основното е да има ефек-
тивна комуникация, за да 
се изпълни мисията. 

Освен че изпитва отбор-
ния дух, еърсофт е провер-
ка и на индивидуалните 
способности - това е свое-
образен survivor. Понякога 
на участниците се налага да 
опънат физическите и пси-
хическите си възможности 
до краен предел - има игри, 
в които се играе с дни без 
почивка. Условията, в кои-
то са поставени тогава, са 
съвсем близки до реалната 
бойна обстановка - глад, 
студ, жега и безсъние. 

Къде
Еърсофт се играе всяка 
неделя. Отборите у нас са 
много - точната бройка не 
може да се посочи. Двубои 
има във всеки по-голям 
град в страната. Предпо-
читаните места, на които 
воюващите се развихрят, 
са сред природата - среда-
та, в която се водят битки, 
е реалистична, а и така се 
избягва рискът обикнове-
ните хора да се уплашат, 
когато видят военни с ав-
томати, казва за в. „Пари” 
Владо Пеев - един от за-
палените последователи 
на играта. 

Освен на открито битки 
се водят и в бивши военни 
поделения, поддържани от 
частни фирми, които ги от-
дават под наем за снимане 
на филми или ги ползват 
за складове. 

Играчи
Точната бройка на игра-
ещите също не може да 
се каже, но със сигурност 

се знае, че са над 1000. 
Запалените обаче са много 
повече - във форума на 
българската еърсофт общ-
ност регистрираните са 
около 1500 - много от тях 
проявяват интерес откъде 
да купят екипировка, оръ-
жия, питат за правилата и 
местата, по които се играе. 
Задължителните изисква-
ния са участниците да са 
пълнолетни, психически 
и физически здрави. 

Лица под 18 години се 
допускат само с изрично 
разрешение от организа-
торите. Забранява се учас-
тието в игра на хора, упо-
требили дрога, алкохол. 
Забранява се консумира-
нето на високоалкохолни 
напитки и опиатни или 
стимулиращи средства по 
време на игра. 

Ако трябва да се направи 
профил на играещия еър-
софт, няма да може да се 
дадат конкретни белези. 
Сигурното е, че хората са 
от различни възрасти - има 

играчи на по 60 години. 
Социалният статус на бо-
еца също е различен - има 
банкери, архитекти, ше-
фове на големи компании. 
Независимо от положени-
ето си в обществото иг-
раещите са обединени от 
тръпката да се състезават 
и да преодоляват различни 
предизвикателства. 

airsoftbulgaria.com
Чрез сайта си българската 
еърсофт общност иска да 
постави някакви рамки в 
определението еърсофт 
отбор. Освен полезни съ-
вети откъде може да се 
купи екипировка, както 
и мястото на следващия 
неделен „сблъсък”, там са 
посочени някои от отбори-
те в България. 

Идеята е да покажем как 
трябва да изглежда един 
истински еърсофт отбор 
- да има минимум 5 души, 
да направи свой собствен 
сайт, да избере свой герб. 

Елина Пулчева

ДвубойЧисло

1000 
са и играчите на еърсофт в България ▶

Тридневна  
битка  
в Швеция
В момента в Швеция се 
провежда най-голямата еър-
софт игра в света. Играе се 
три денонощия без почив-
ка, казаха за в. „Пари” пред-
ставители на българския 
отбор. В играта участват 

около 2 хил. души. В бъл-
гарския отбор са се събрали 
архитекти, банкери, шеф на 
застрахователна компания, 
шеф на медийна компания. 
Най-възрастният играч е 
на 60 години. Българските 
бойци са сред най-добрите 
и вече са успели да изво-
юват уважение от чуждес-
транните си „врагове”. 

Да играем на война
Военносимулативна игра пренася порасналите момчета в бойна реалност
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За екипировка може 
да се използват ста-
рите камуфлажи от 
казармата

Еърсофт оръжията са въз-
никнали като играчки, ко-
ито стрелят с пластмасови 
топчета. През годините тех-
ният вид започвал да става 
прекалено близък с истин-
ските оръжия. Преди 6-7 
години военните оценили 
възможността на еърсофт 
оръжията да се използват 
за обучение на специалните 
части.

В България оръжия може 
да се купят по три начина - 
чрез чуждестранен еърсофт 
магазин, чрез борсата на 
форума на airsoftbulgaria.
com, където може да се 
поръча продукт втора упо-
треба, или от еърсофт ма-
газин. 

Оръжия
Еърсофт играчите могат да 
избират между карабини, 
картечни пистолети, снай-
пери, картечници, помпи, 
гранати - всички стандарт-
ни военни оръжия. Еърсофт 
оръжията се делят на три 
основни групи - електри-
чески, газови и спрингови. 
Ако се гледат по ценовия 
клас, те са бюджетни и 
елитни. Сред най-разпрос-
транените модели оръжие 
са пистолетите Glock, Sig 
sauer, Colt.  

Устройство
Пушките стрелят с 6- и 8-
милиметрови топчета, които 
са изработени от минерално 
брашно със смоли, за да не 
са вредни за околната среда, 
казва Владо Пеев от българ-
ската еърсофт общност. За 
разлика от пейнтбола те не 
оставят петна, по които мо-

же да се разбере кой къде е 
„ранен”. Патроните са добре 
калибрирани като диаметър 
и тегло. Външно оръжията 
са съвсем еднакви с истин-
ските и трудно може да се 
намери разлика помежду 
им. Устройствата им обаче 
нямат нищо общо - при еър-
софт оръжието се използва 
пневматичен принцип на из-
стрелване. Далекобойността 
на автоматите може да дос-
тигне до 80 метра. Дори при 
най-силните оръжия силата, 
с която „патроните” се из-
стрелват, не е достатъчна, 
за да нанесат наранявания. 
Сред най-сериозните пора-
жения, които може да се на-
правят, са синини или малки 
рани в зависимост от колко 
близо е уцелен играчът. 

Цените на пушките за-
почват от 200 лв. и може 
да достигнат до 3 хил. лв. 
Гаранция за огнестрелните 

продукти може да се получи 
единствено от магазините 
за оръжия и тя обикновено 
е 2 години.

Облекло
За екипировка се използват 
стандартни военни каму-
флажи. Най-лесно е да се 
купи камуфлаж втора упо-
треба - цената му няма да е 
повече от 50 лв. Най-нови-
ят и модерен американски 
камуфлаж обаче може да 
достигне до 300 лв.

Във форума на еърсофт 
общността съветват начи-
наещите да погледат игра-
та, да поддръжат и усетят 
оръжието, което са си харе-
сали. Има възрастово огра-
ничение - играчът трябва 
да е с навършени 18 години 
- най-малкото за да може да 
закупи оръжие от магазин 
с гаранция и да може да 
посещава игрите.

Цената на оръжията стига до 3 хил. лв.

Играта  
е известна с 
няколко имена
Eърсофт е спортно зани-
мание, развито на базата 
на военни и полицейски 
действия, в условията на 
абсолютен реализъм. Този 
вид военна игра е позната 
на света с няколко имена: 

Еърсофт (Airsoft), Страйк-
бол (Strikeball), Софт Еър 
(Soft Air). Страйкбол е по-
пулярно само в Русия прос-
то защото на руснаците им 
е трудно да казват еърсофт, 
твърдят експертите в игра-
та. Името е съчетание от 
имената на компютърната 
игра Counter Strike и попу-
лярния пейнтбол. 

История
Еърсофтът се заражда 
като метод за трениране 
на специалните части на 
САЩ и Германия, което в 
крайна сметка се развива 
като спортно хоби по це-
лия свят, целящо достигане 
на високи нива на адрена-
лина, развити на основата 
на сблъсъка в битката и 
стремежа за оцеляване в 

сражението. Съществена 
разлика от реалните бойни 
действия е, че тук всяка 
грешка е предпоследна, 
поправима и може да се 
анализира и коментира. 
Така се развиват и утвърж-
дават рефлекси и нави-
ци, които биха спасили 
човешки живот в критична 
ситуация.

AkS-74M 
(FULL  
MeTAL)
344.00BGL
100% автентична 
реплика. Изцяло 
стоманен 
корпус. Сгъваем 
приклад. 
Метални мерни 
прибори. Усилен 
гиърбокс. 
Начална скорост 
125 м/сек. 
450 заряден 
пълнител. В 
комплект с 
8,4V-1100 mAh 
батерия, зарядно 
и усилен ремък.

Да играем на война
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САЩ повличат света срещу BP

Цитат

 Тони Хейуърд, главен 
изпълнителен директор на BP

Бих желал 
да получа 

стария си живот 
обратно

Голи фигури, покрити с черни краски и шарени 
лепенки, скандират сред тълпа от любопитни 
минувачи. Това не е възстановка на библейска сцена, а 
един от десетките протести в САЩ срещу британския 
петролен гигант BP след катастрофата в Мексиканския 
залив.

напрежение
Трупащото се негодувание ескалира, след като 
главният изпълнителен директор на BP Тони Хейуърд 
заяви, че би желал да получи живота си обратно. 
Последваха критики, че компанията харчи милиони 
за PR кампании в различни медии (около 50 млн. USD 
по изчисления на неправителствени организации) 
с цел да изчисти репутацията си, вместо да ги 
използва за борбата с петролния разлив. Специалисти 
по маркетинг пък откриха противоречие между 
изказванията на Хейуърд и рекламните клипове на 
компанията, при което проличава колебанието на BP 
да поеме пълна отговорност за инцидента.

демонстрации
Последвалите протестни действия варират между 
пълния куриоз и конструктивната критика. На 12 
юни по време на Световния протестен ден срещу BP, 
организиран чрез Facebook и проведен едновременно в 
44 града по света, редакцията на New York Times беше 
една от многото саботирани сгради. Престижният 
вестник беше обвинен, че продължава да публикува 
реклами на BP след катастрофата. В Чикаго 
велосипедисти предизвикаха масови задръствания и 
така обезсмислиха антиавтомобилното си послание, 
а хиляди напълно и полуголи демонстранти си 
навлякоха гнева на редица частни собственици на 
бензиностанции. 

Жертви
Франчайзите на BP станаха най-масовата жертва 
на гражданско неподчинение, което саботира както 
продуктите на компанията, така и бизнеса на самите 
собственици. Според управителите на бензиностанции 
изчистването на зацапаните с кафява боя лога на BP 
им струва над 1000 USD, много нерви и време. 
Протестите обаче не засягат само BP, а излагат на риск 
доходите на много семейства. Гигантът поддържа 11 
500 бензиностанции в САЩ, нито една от които не е 
негова собственост. 

Изисквания
Организаторите от Greenpeace имат най-скромни 
искания - те настояват BP да промени логото си и да 
смени рекламната фраза „отвъд петрола”. От Code 
Pink настояват чистенето да поеме правителството на 
САЩ, а компанията да се закрие. Да се замразят активи 
на стойност, равна на разходите по почистването, 
исковете и компенсациите, настояват от Seize BP. 
Според анализатори сумата ще достигне над 60 млрд. 
USD срещу общи активи по балансова стойност от 236 
млрд. USD или 168 млрд. USD дълготрайни активи. 

добър пример
Добрата новина е, че има и хора, според които 
подкрепата помага повече от обвиненията. Екипи от 
учени се включиха в борбата срещу замърсяването 
в Мексиканския залив. Използвайки малки роботи, 
те помагат в събирането на данни за състоянието на 
океанската екосистема на дълбочина до 1500 м (за 
сравнение пробивът на кладенеца стана на дълбочина 
5000 м). В крайна сметка в нажежената обществена 
атмосфера всеки се справя различно с горещините. Но 
не трябва да се забравя, че посягайки към един, може 
да бъдат засегнати хиляди невинни.

марина Узунова

Демонстрациите срещу петролния 
гигант удрят частния бизнес

Заплахи
Разливът не 
засегна маслата 
на BP у нас  
Въпреки заплахите про-
тестиращите да спрат да 
купуват продуктите на 
BP компанията държи 
едни от най-ниските цени. 
Именно поради това 
много малко хора изпъл-

ниха заканата си. В Бълга-
рия няма никакъв спад на 
поръчките за маслата на 
BP, казаха от официалния 
вносител и дистрибутор 
на компанията „Мотобул”. 
Разливът нямаше никак-
во влияние, категоричен 
беше и Добромир Добрев 
от друг вносител на гиган-
та „Юнайтед Ойлс”. 
Всъщност спад има от 
известно време, но това 

е поради маркетингови 
причини и недостатъчно 
реклама, допълни Добрев. 
Марката, която присъст-
ва на българския пазар 
единствено с маслата си, 
държи по-малко от 0.5% 
и няма как да е сериозен 
фактор. Истинско влияние 
ще се усети там, където 
делът на BP е около 20-
25% и повече, обобщи 
Добрев.

Снимки BloomBerg
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